
Az elmúlt években már hagyománnyá vált városunkban, hogy ad-
vent első fényeinek Ráckeve polgárai együtt örülhetnek, mert a város
vezetése mesebeli csillogásba öltözteti a város szép épületeit, utcáit,
tereit, a fényeket pedig egy meg-
ható és ünnepi pillanatban advent
első vasárnapját megelőző péntek
előestéjén kapcsolják fel a város-
háza tornyából felcsendülő har-
sona hangjaira. Ilyenkor a város
apraja-nagyja a régi Városháza
előtt felállított színpadon karácso-
nyi műsorral örvendezteti meg a
nagyszámú lakosságot, majd egy
vidám, színes, mikulásoktól és
krampuszoktól hemzsegő utcai
közös forgatagban örülhetnek a
karácsonyi ünnepeket megelőle-
gező fényeknek.

Az Árpád-híd lábánál a „Min-

denki karácsonyfája”, a Szent István téren a kedves betlehem köszön-
ti meghitt kedvességével az ünneplőket.

Kérjük a ráckevei polgárokat, hogy aki teheti, csatlakozzon a város
közös ünnepéhez és november 
25-re készítse el saját házának,
kertjének, utcájának fénydekorá-
cióját! Kérjük az üzletek tulajdo-
nosait, működtetőit, hogy ők is öl-
töztessék ünnepi ruhába üzleteiket,
boltjaikat, hogy minél ragyogóbb
fényekkel köszönthessük és vár-
hassuk az ünnepet!

Szeretettel várunk mindenkit:
november 25-én 17 órára a régi
Városháza elé!

A szervezők nevében: 
Ráckeve Város Önkormányzata

VITA MIHI CHRISTUS, RERUM CONCORDIA FISCUS ** KRISZTUS AZ ÉN ÉLETEM, BÉKESSÉG A KINCS NEKEM

XXIII. évfolyam 11. szám 2011. november  Ára: 200 Ft

Emlékezünk, várakozunk – közelednek az ünnepek
Ünnepeljük ismét együtt „Advent elsõ éjszakáját”!

Ünnepeltünk október 23-án...
Írásunkat az újság 16–17. oldalán olvashatják.

Mindenszentek ünnepe és halottak napja...
Cikkünket az újság 19. oldalán olvashatják.

Fotók: Jáki Réka
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Október 6-án az aradi vértanúk előtt haj-
tunk fejet, de meghatódottan álltunk a régi
Városháza dísztermében is, amikor 14 határa-
inkon kívül élő vagy már idetelepült honfitár-
sunk tehette le magyar állampolgársági eskü-
jét és válhatott végre magyar állampolgárrá.

Szadai József Rácke-
ve város polgármestere
köszöntőjében örömmel
és büszkén nyilatkozott
arról, hogy ilyen sokan
tehetik le városunkban
egyszerre esküjüket.

Bukriné Deminger Ilo-
na anyakönyvvezető irá-
nyításával a meghatott és
elfogódott gyergyócsoma-
falvi, székelyudvarhelyi
és ungvári testvéreink es-
küjüket letéve megkapták
a magyar állampolgársá-
got igazoló emléklapjai-
kat, amelyet a polgár-
mester meleg szavakkal
nyújtott át számukra.

Az ünnepi műsort Bilku Marina orgona- és
zongoraművész, a Kéve Néptáncegyüttes két
táncosa Szanyó István és Szanyó Zsuzsanna,
valamint Pelsőczy László színművész szol-
gáltatta.

A hivatalos ceremóniát a szervezők,

Bukriné Gyengési Erzsébet és Szále Zsolt
képviselők a Ráckeve város nevében rende-
zett állófogadással zárták, amikor kézfogással
és öleléssel üdvözölhették a testvérvárosunk,
Gyergyócsomafalva tűzoltó parancsnokát és
családját is. A velük készült interjút a KÖR

televízióban is meg-
tekinthették.

Egy kicsit enyhültek a
sebek, amelyeket a tria-
noni békediktátum oko-
zott a határainkon kívül
rekedt magyarokban.
Legalább újra büszkén,
felemelt fejjel vállalhat-
ják magyarságukat, nyel-
vüket, zenéiket, szoká-
saikat… Szeretettel kö-
szöntjük Ráckevén az
országban és határon túl
élő magyar honfitársain-
kat!

Szöveg, fotók: 
Jáki Réka

Ünnepélyes magyar állampolgársági eskütétel
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Október 13-án Ráckeve Város Képviselő-
testülete rendkívüli testületi ülést tartott. 

Az ülésen a 2011. évi költségvetésben terve-
zett feladatokhoz a „Sikeres Magyarország-
ért” Önkormányzati Infrastruktúra-fejlesztési
Hitelprogram keretén belül összesen 114.000
eFt hitel felvételét hagyta jóvá. A hitel felvéte-
lének végrehajtása érdekében meghívásos köz-
beszerzési eljárást folytatott le, és jóváhagyta a
jegyzőkönyv mellékletét képező ajánlati felhí-
vást egyben visszavonta a 363/2011. (VIII. 24.)
számú határozatát.

* * *
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a 2011. évben folyó, nem terve-
zett kiegészítő építési tevékenységekre az aláb-
bi bontásban biztosított forrást: 

A kiegészítő költségek forrása a Ráckeve és
Térsége Beruházó Víziközmű Társulat által
pótlólag átutalt pénzeszköz  3.621 eFt összeg-
ben. A különbözet forrása: a 430/2011. (X.
13.) sz. határozattal eldöntött hitelfelvétel.

A képviselő-testület felhívta a polgármesteri
hivatalt, hogy a jövőben elvégeztetendő felújí-
tási munkák szerződéseinek kötelező tartalmi
eleme legyen a szerződés értékének 5%-a mér-
tékét képező „jóteljesítési” garancia kikötése.
A nem közbeszerzési eljárással megkötendő
szerződésekbe kerüljön be kikötésként a jövő-
ben, hogy a vállalkozás tudomásul veszi, hogy
amennyiben garanciális kötelezettségét, illetve
szerződésből fakadó egyéb kötelezettségeit
nem teljesíti, 2 évig nem kap meghívást közbe-
szerzési eljáráson kívüli pályázatokra.  

Zárt ülésen tárgyalta a képviselő-testület a
Péntek Esti Korzó és a Summerfest rendez-
vény lebonyolításával kapcsolatos ellenőrzés
megállapításáról szóló tájékoztatást

***
Október 21-én Ráckeve Város Képviselő-

testülete megtartotta soron következő rendes
testületi ülését.

***
Mielőtt a testület megkezdte volna a napi-

rendek tárgyalását a „Virágos Ráckevéért”

elnevezést viselő verseny eredményhirdetésére
került sor. Az 5 díjazott:

„Legszebb örökbefogadott közterület, leg-
szebb virágos portál” kategóriában: Jeszensz-
ky Péter, Puskás Tamás, akik a Móricz Zs. és a
Gábor Á. utca sarkát tették esztétikussá virá-
gokkal.

„Legszebb virágos kertes ház” kategóriában
emléklapot kaptak: Tari Zoltán, Manila József,
Vas Zoltán és Czinege Lászlóné.

***
A nyilvános ülés első napirendi pontjaként a

lejárt határidejű, valamint a korábbi üléseken
hozott határozatok végrehajtása érdekében
tett intézkedésekről szóló beszámolót tárgyal-
ták a képviselők, és fogadták el a jelentést.
Bodor László képviselő kifogásolta, hogy még
nem történt intézkedés a Cadran Pizzeria Étte-
rem szeméttárolójának eltávolítása ügyében.

***
Szadai József polgármester megtartotta be-

számolóját az előző ülés óta történt fontosabb
eseményekről, részletesen tájékoztatta a képvi-
selőket és a teremben jelenlévőket az elmúlt
egy hónap munkájáról. 

***
Következett az alpolgármester megválasztá-

sának napirendi pontja. Szadai József polgár-
mester ismét Bukriné Gyengési Erzsébet képvi-
selőt kérte fel a tisztség betöltésére, aki vála-
szában elmondta, hogy harmadszorra is kö-
szönettel visszautasítja a felkérést, mert Deák
Tibor képviselőt, a JKB elnökét ennek a tiszt-
ségnek a betöltésére sokkal alkalmasabbnak
tartja. Javasolta Szadai József polgármester-
nek, hogy barátkozzon meg ezzel a felvetéssel a
város érdekében, hiszen minden képviselőnek
az a közös célja, hogy Ráckevét előrevigye.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete tudomásul vette Gera Balázs
Művelődési, Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizott-
ság külsős tagjának tisztségéről történő le-
mondását. 

A képviselő-testület felkérte a Művelődési
Oktatási Sport és Ifjúsági Bizottságot, hogy a
novemberi testületi ülésre terjessze be a külsős
tag személyére vonatkozó javaslatát.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete elfogadta a gyermekvédelem ön-
kormányzati rendszeréről, az önkormányzat
által biztosított pénzbeli ellátásokról, valamint
a gyermekvédelmi alapellátásokról szóló
5/2006. (III. 6.) számú rendeletének módosítá-
sára tett javaslatokat és megalkotta a 27/2011.
(X. 24.) rendeletét.

(A rendeletet teljes terjedelmében a Polgár-
mesteri Hivatal hirdetőtábláján olvashatják. –
a szerk.)

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete első olvasatként tárgyalta a város
jelképeiről, azok használatáról szóló rendelet-
tervezetet. 

***
A testület elfogadta a Gólyafészek Bölcsőde

2011. évi szakmai beszámolóját.
***

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete jóváhagyta az önkormányzat
stratégiai ellenőrzési tervét és a 2012. évi belső
ellenőrzési ütemtervét a kockázatelemzéssel
alátámasztott formában, a jegyzőkönyv 1. szá-
mú melléklete szerinti tartalommal, valamint
jóváhagyta a Csepel-Sziget és Környéke
Többcélú Önkormányzati Társulás Ráckevét
érintő 2012. évi belső ellenőrzési tervét. A ha-
tározat a Csepel-Sziget és Környéke Többcélú
Önkormányzati Társulás elfogadó határozatá-
nak megküldését követően lép hatályba.

***
A képviselő-testület támogatta a kommu-

nikációs csoport által készített, Ráckevéről és
nevezetességeiről szóló turisztikai kiadvány
megjelentetését magyar nyelven, 1200 pél-
dányban, a Press-Print Kft. nyomda idei bó-
nusz ajándékaként és úgy határozott, hogy a ki-
advány színes formában történő megjelenteté-
sére 58.000 Ft +áfa összeget biztosít, a bónusz
kiadvány borítójának tervezésére, valamint a
kiadványban szereplő fotók elkészítésére pedig
50.000 Ft-ot különít el.

Forrásként a testület a város 2011. évi költ-
ségvetésének általános tartalékát jelölte meg.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete támogatta a kommunikációs cso-
port és a „Ráckeve Érték” Egyesület által java-
solt turisztikai táblák előterjesztés szerinti ki-
helyezését, a táblák szövegének angol és né-
met nyelvű fordítására 100.000 Ft-ot különített
el, melynek forrása a város 2011. évi költség-
vetésének általános tartaléka.

A testület elfogadta a Művelődési, Oktatási,
Sport és Ifjúsági Bizottság javaslatát, így felha-
talmazást kapott a kommunikációs csoport,
hogy az útbaigazító, információs táblák elké-
szíttetésére ajánlatokat kérjen. 

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a fejlesztő felkészítés feladattal,
valamint a társult tagönkormányzatok sorát
Lórév településsel kiegészítve a Pedagógiai

Testületi ülés

1. Gyalogátkelő 1.082.875.-
2. Vásártér 146.250.-
3. Régi könyvtár 463.680.-
4. Stock-ház 122.970.-
5. Háziorvosi rendelő 292.716.-
6. Intézmény felújítás 300.000.-
7. Orvosi ügyelet 227.500.-
8. Kék-ház 1.705.643.-
9. Stock-ház homlokzati színezés 1.500.000.-
Összesen: 5.841.634.-
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szakszolgálati feladatok ellátásáról szóló
Együttműködési Megállapodást egységes szer-
kezetben elfogadta és felhatalmazta a polgár-
mestert a kiegészített Együttműködési Megál-
lapodás aláírására.

A testület a Pedagógiai Szakszolgálat tevé-
kenység ellátásával kapcsolatos elszámolását
tudomásul vette.

A 2011. évre önkormányzati támogatásként
fizetendő 1.163.515 Ft forrásául a Szivárvány
Óvodától átvett pénzeszközt, valamint a közok-
tatási szakértői díjra elkülönített összeget je-
lölte meg, és felkérte a polgármestert, hogy a
CSÖT-nél (Csepel-sziget és Környéke Több-
célú Önkormányzati Társulás Tanácsa) járjon
el annak érdekében, hogy Szigethalom Város
Önkormányzata – az eredeti megállapodást
betartva – minél előbb csatlakozzon a Pedagó-
giai Szakszolgálat működtetéséhez. 

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a Ráckevén működő kiemelt
ipari telepek működéséről szóló tájékoztatást
tudomásul vette.

***
A képviselő-testület úgy határozott, hogy dr.

Józsa Viktóriát 2012. január 1-jétől megbízza
a II. számú (praxisszám: 1109) felnőtt házior-
vosi körzet háziorvosi feladatainak ellátásával,
mely magában foglalja a területi ellátási köte-
lezettséget. Dr. Józsa Viktóriával (aki a tevé-
kenységet egyéni vállalkozóként, vagy gazda-
sági társaság keretében látja el) feladat el-
látási szerződést köt.

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete elismerését és köszönetét fejezte
ki dr. Dankó István háziorvosnak a város la-
kossága egészségügyi ellátásában hosszú éve-
ken át végzett áldozatos munkájáért. 

A testület úgy döntött, hogy dr. Józsa Viktó-
ria részére a ráckevei II. számú háziorvosi kör-
zet háziorvosi tevékenységének megkezdésétől
(2012. január 1-jétől) 2 év időtartamra önkor-
mányzati bérlakást biztosít.

***
A testület az önkormányzat pénzügyi hely-

zetéről szóló jelentést elfogadta, majd köszö-
netét fejezte ki az adócsoport nyugdíjba vonuló
vezetőjének, Tertsch Antalnénak fáradhatatlan
és áldozatos munkájáért, amelyet Ráckeve ér-
dekében végzett. 

***
A képviselő-testület úgy döntött, hogy a vá-

ros gimnáziumi diákjai iránt érzett felelősség-
től vezérelve kötelezettséget vállal a Pest Me-
gyei Önkormányzat által kialakított helyzet át-
meneti megoldására.

Amennyiben a gimnáziumban a 2011/2012.
tanév fűtési időszakában nem biztosítja a szol-
gáltató a fűtést, a képviselő-testület a TIGÁZ

részére megküldött levélben foglaltak szerint
vállalja, hogy a fűtés költségét a szolgáltatás
ellenértékeként a fenntartó helyett megelőlege-
zi mindaddig, amíg a problémát az intézmény
fenntartója meg nem oldja. 

Molnár László az Ady Endre Gimnázium
igazgatója tájékoztatta a testületet az utóbbi
hetek eseményeiről.

Megköszönte a nevelőtestület és a diákok
nevében az iskola iránti aggódást és szeretetet,
külön megköszönve Deák Tibor képviselőnek,
hogy maga mellé állította a testületet az Integ-
rált Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottságnak
(IVPB) az elfogadott javaslatot. Megköszönte
még az Árpád Fejedelem Általános Iskola
igazgatójának, Szále Zsoltnénak és az Ács
Károly Művelődési Központ Igazgatójának,
Budai Gábornak az általuk felajánlott terme-
ket.

Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a
gázszolgáltatást visszakapcsolta a TIGÁZ, a
kazánok újraindultak és október 24-én, hétfőn
visszaállt a rend a gimnáziumban. 

***

Ingatlanügyek:
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a 241/2011. (V. 20.) számú hatá-
rozatának h.) és i.) pontjait az alábbiak szerint
módosította: 

„A Katasztrófavédelmi Parancsnokság a
Polgármesteri Hivatal udvarából kiköltözik. A
polgármester folytasson tárgyalást a végleges
elhelyezésük érdekében.

A Ránki György Alapfokú Művészetok-
tatási Intézmény – a jelenleg használt helyisé-
geken túl – használatba veszi az Ipari Park Kft.
által eddig használt ingatlanrészt is a Kossuth
L. u. 16. sz. alatti ingatlanon belül.”

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete felkérte a Polgármesteri Hiva-
talt, hogy a Régi Városháza átfogó statikai fe-
lülvizsgálatát az ÉMI-TÜV SÜD Kft.-vel vé-
geztesse el. A 3.460.000 Ft + áfa szakértői díj
forrása a város költségvetésében a szeptembe-
ri ülésen elhatározott hitelfelvétel.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete elfogadta az Integrált Városfej-
lesztési és Pénzügyi Bizottság javaslatát, és
úgy döntött, hogy a Szerb templomon a jelen-
legi általános forgalmi rend alapján, valamint
egy, az átalakított forgalmi rendet imitáló for-
galom alapján is készüljön rezgésvizsgálat. A
vizsgálatok elvégeztetéséhez a képviselő-tes-
tület 500.000 Ft-ot biztosított a város 2011. évi
költségvetése általános tartaléka terhére.

***
A testület elfogadta az IVPB javaslatát, és a

Báthory utcában lévő három ingatlan kapube-
állójának biztosítására a csapadékvíz-elvezető
árok feletti átjárási lehetőség kialakításával,
továbbá a Hunyadi utcának a Gábor Á. utca
felé történő csapadékvíz-elvezetési problémái-
nak megoldásával megbízta a Keve-Víz Kft.-t. 

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete hozzájárult ahhoz, hogy a Kerek-
zátony-szigeti révállomásnál esőbeálló épül-
jön.

A felépítmény megvalósítási költségének
forrása a városi költségvetésben a városszépítő
feladatok előirányzata (317.400 Ft). 

***

Egyebek:
A testület elfogadta a Gyermekjóléti és Csa-

ládsegítő Szolgálatnál végzett szakmai ellenőr-
zés során feltárt hiányosságok felszámolása
érdekében tett intézkedésekről szóló beszá-
molót. 

***
A képviselő-testület elfogadta a Jogi és Köz-

biztonsági Bizottságnak a jelzőrendszeres há-
zi segítségnyújtásban használt készülékek ki-
helyezésével kapcsolatos személyi felelősség-
ről készült tájékoztatóját.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete engedélyezte az Ács Károly Mű-
velődési Központ 900 eFt bevételi többletét
személyi kiadásaira átcsoportosítani. 

Képviselő-testület felkérte az Integrált Vá-
rosfejlesztési és Pénzügyi Bizottságot, hogy
vizsgálja meg az intézmény 2011. december
31-ig megvalósítandó feladat-tervet a soron
következő ülésén.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete engedélyezte a 2011. évi költség-
vetés 6. sz. mellékletében szereplő 10 millió
Ft-os előirányzatból további 2.345.503 Ft
összeg felhasználását a „Szürke ház” vizes-
blokk és váróhelyiségének felújítására. Az
összeget pótelőirányzatként biztosítja a Szak-
orvosi Rendelőintézet számára. Felkérte az in-
tézményt a kivitelezés teljes körű lebonyolítá-
sára. 

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete úgy határozott, hogy a Péntek
Esti Korzó rendevénysorozat elnevezésű pro-
jectet megvalósítja. A rendezvény megvalósítá-
sa érdekében a Leader-program keretében a
jelenlegi pályázati kiírásnak megfelelően részt
kíván venni a Péntek Esti Korzó rendezvény-
sorozat című pályázatban.

A megpályázni kívánt öszeg 10.000.000 Ft.
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselő-
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testülete úgy határozott, hogy a „Ráckeve
Város Virágos arculatának kialakítása közte-
rületen” című projectet megvalósítja. A ren-
dezvény megvalósítása érdekében a Leader-
program keretében a jelenlegi pályázati kiírás-
nak megfelelően részt kíván venni a Ráckeve
Város Virágos arculatának kialakítása közte-
rületen című pályázatban.

A megpályázni kívánt öszeg 5.000.000 Ft.
A képviselő-testület tudomásul vette a két

pályázatnál, hogy a pályázat kiíró az áfát nem
támogatja, és vállalja a projekt megvalósítása
során felmerülő költségek áfájának megfizeté-
sét, melynek forrása: a város 2011. évi költség-
vetése. Kijelenti, hogy a megjelölt forrás ren-
delkezésre áll, az első pályázat esetében
2.500.000 Ft, a másodiknál 1.250.000 Ft
összegben.

Ráckeve Város Önkormányzat Képviselő-
testülete úgy döntött, hogy együttműködési
megállapodást kíván kötni a Német Kisebbségi
Önkormányzattal „Virágzó Ráckeve” kultu-
rális és turisztikai rendezvények című projekt
lebonyolítására. 

Ráckeve Város Önkormányzat Képviselő-
testülete úgy határozott, hogy együttműködési
megállapodást kíván kötni a Városi Sport-
egyesülettel a Sárkányhajózás, mint tömeg-
vagy szabadidős sport elterjesztése az idegen-
forgalmi vonzerővé fejlesztés Ráckevén című
pályázat megvalósítására.

Agócs Zoltán IVPB elnök továbbra is fenn-
tartásának adott hangot, hogy a hajók tárolá-
sát, karbantartását, szállítását miből fogja a
Sportegyesület finanszírozni úgy, hogy ez az
önkormányzat számára ne jelentsen anyagi
gondot?

Szadai József polgármester szerint ezt a
Sportegyesületre kell bízni.

Fodor Ferenc a Városi Sportegyesület
elnöke kijelentette, hogy eddig sem nyújtottak
be ilyen jellegű támogatási kérelmet, ezután
sem fogják ezt tenni. Szállítani pedig nem kell a
hajókat, mert azokat mindig a versenyt rende-
ző fél biztosítja, ezért is kellene Ráckevének
több hajó, hogy lehetőség nyílhasson ilyen jel-
legű versenyek rendezésére.

Ennél a napirendnél Fodor Piroska képvi-
selő felolvasta levelét, amelyet a Ráckevei Új-
ság képviselői oldalán is kérte, hogy jelenjen
meg (lásd a 10. oldalon. – a szerk), melynek lé-
nyege, hogy tiltakozott a stílus és a hangnem
ellen, amelyet az IVPB ülésen ezzel a pályázat-
tal kapcsolatosan a személyét érintve a képvi-
selők és bizottsági tagok alkalmaztak.

Agócs Zoltán az IVPB elnöke kijelentette,
hogy véleménye szerint nem történt a képviselő
asszony ellen, asszonnyal szemben személyes
sértés.

Bukriné Gyengési Erzsébet képviselő Fodor

Piroska gondolataira reflektálva kérte a Rác-
kevei Újság szerkesztőjét, hogy jelentesse meg
az ő véleményét is, miszerint az IVPB bizottsá-
gon ő sem szavazta meg az önerőt a sárkány-
hajó számára, mert Ráckevén vannak olyan
polgárok is, akik nem 5 percre laknak a víz-
parttól, hanem fél órát kell gyalogolnia a sáros
utcából – kicsi gyerekek óvodába, iskolába
járnak –, és a véleménye szerint ebbe az 1,7
millió forintba egy utcafelújítás is beleférne.
Bukriné Gyengési Erzsébet képviselő kijelen-
tette, hogy nem személyeskedtek a képviselők,
hanem úgy kellett dönteniük, hogy döntésük a
lakosság egészét érintse, majd kijelentette ő is
támogatja a 4 sárkányhajót ezzel együtt, hiszen
abban az esetben, ha nem kell az önrészt előte-
remteni, akkor nyilvánvaló, hogy akadályt nem
szeretnének állítani eziránt az ifjúság és a tö-
megsport számára hasznos sporttevékenység
iránt.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete úgy határozott – az Ács Károly
Művelődési Központ kivételével – engedélye-
zi az intézményekben dolgozó közalkalmazot-
takat megillető II. féléves cafeteria kifize-
tését.

Az Ács Károly Művelődési Központban
történő cafetéria kifizetés ügyében a novem-
beri testületi ülésen benyújtandó tájékoztatás
tárgyalása során dönt.

A képviselő-testület felhívta az intézménye-
ket a további takarékos gazdálkodásra.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a város tulajdonában álló épüle-
teket érintő vagyonvédelmi feladatokra kiírt
pályázatot eredményesnek nyilvánította.

A benyújtott pályázatok közül – mivel nem
felel meg a kiírásban foglalt tartalmi követel-
ményeknek – érvénytelen:

Winstrol Kft.
Privat Security Kft.
Blog Komplex Bt.
A benyújtott pályázatok közül  érvényes:
Sion Security Kft. 
Véd-Gát Vagyonvédelmi Szolgáltató Kft.
Multi Alarm Zrt. Sziget Securty Plusz Kft.
Hades Security Kft.
A benyújtott pályázatok alapján Ráckeve

Város Önkormányzata a Sion Security Kft. ál-
tal benyújtott pályázatot jelölte meg nyertes
pályázatnak 1000 Ft / intézmény / hó benyúj-
tott ajánlati árral. A testület a nyertes pályázó-
val 2012. január 1-jétől történő szerződéskö-
tésre a JKB véleményezését követően, felhatal-
mazza a polgármestert. A szerződéstervezetet
a JKB a novemberi bizottsági ülésen kívánja
tárgyalni.

A testület döntése szerint a szerződés alól ki-

vételt képeznek a lórévi tagintézmények és a
szerződésben különös tekintettel kell lenni az
árváltoztatás jogának kérdésére.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete úgy határozott, hogy a Mozgás-
korlátozottak Egyesülete ráckevei szervezete
számára az Ács Károly Művelődési Központ-
ban havi egy alkalommal térítésmentes helyi-
séghasználatot biztosít.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete a városközpont projekt terv sze-
rinti részeinek megvalósításáról szóló tájékoz-
tatóját tudomásul vette.

***
A képviselő-testület a Ráckevei Duna

Baráti Kör elvi állásfoglalás iránti kérelmé-
nek helyt adott. A kérelem lényege, hogy a ci-
vil szervezet egy gyermektábort szeretne léte-
síteni, ezért indul egy Leader-pályázaton, me-
lyen 25 mFt-ot nyerhet, és ehhez szükségessé
vált a Ráckevei 56/1-es hrsz-ú ingatlanon –
amely városi tulajdonú, de a Ráckevei Duna
Baráti Kör használatában áll – a tulajdonosi
hozzájárulás az építési engedélyhez. 

Deák Tibor JKB elnök üdvözölte a kezde-
ményezést és sok sikert kívánt a megvalósítás-
hoz. 

***
Szadai József polgármester Deák Tibor

JKB elnök kérésére tájékoztatta a képviselőket
az éves szabadságának alakulásáról és kije-
lentette, hogy amennyiben marad még szabad-
sága, azt nem kívánja sem átvinni a következő
évre, sem kifizettetni.

***
A testület soron következő testületi ülését

2011. november 18-án tartja.
Jáki Réka

A testületi ülés teljes jegyzőkönyve a
www.rackeve.hu oldalon olvasható.

Tájékoztatás
Ráckeve Város Képviselő-testülete

ismételten csatlakozik a BURSA
HUNGARICA Felsőoktatási Önkor-
mányzati Ösztöndíjpályázathoz. 

A pályázat benyújtási határideje:
2011. november 14.

A pályázati kiírás, valamint a pályázati
űrlap letölthető Ráckeve Város honlapjá-
ról. 

Bővebb felvilágosítást, valamint a pá-
lyázati kiírást, pályázati űrlapot Ráckeve
Város Polgármesteri Hivatalának fsz. 12.
számú hivatali helyiségében lehet kérni. 

Polgármesteri Hivatal
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A zárt üléseken hozott határozatok tartalmát – a döntéshozó által meghatározott időben és módon –
nyilvánosságra kell hozni. Zárt ülésen hozott – nyilvánosságra hozható határozatokról – az alábbiakban
adunk tájékoztatást:
Határozat száma Határozat tartalma
109/2011. (III. 25.) A képviselő-testület felkérte a Polgármesteri Hivatalt, hogy a Ráckeve és Térsége

Társult Települések Szennyvízcsatorna és Tisztítómű Tulajdonközösség jogi
helyzetének tisztázása érdekében keresse fel az illetékes hatóságokat a jogutódlás
elfogadása és állásfoglalás kérése céljából. 

223/2011. (V. 20.) A képviselő-testület javaslatot tett az érintett települések képviselő-testületeinek a
Ráckeve és térsége Társult Települések Szennyvízcsatorna és Tisztítómű Tulaj-
donközösség, mint jogi személyiséggel rendelkező társulás megszüntetésére.

229/2011. (V. 20.) A képviselő-testület felkérte az RSD Parti Sáv Önkormányzati Társulás gesztorát,
Taksony Nagyközség Önkormányzatát, hogy a társulat szervezésén kívül más
finanszírozási forrást találjon az önerő biztosítására, ehhez kérjen központi se-
gítséget. Felkérte egyben Ráckeve város polgármesterét, hogy a Csepel-sziget és
Környéke Többcélú Önkormányzati Társulást tájékoztassa a beruházással, hi-
telfelvételi lehetőséggel, készfizető kezességgel kapcsolatos helyzetről.

323/2011. (VI. 17.) A képviselő-testület – egyetértve az érintett önkormányzatokkal – a Ráckeve és
Térsége Társult Települések Szennyvízcsatorna és Tisztítómű Tulajdonközösség,
mint jogi személyiséggel rendelkező társulás 2011. július 1-jétől történő megszün-
tetését határozta el, mivel a létrehozásakor meghatározott célt nem kívánja megva-
lósítani, a társulás tulajdonjogot nem szerzett, érdemi tevékenységet nem végzett.

368/2011. (VIII. 24.) Ráckeve város polgármesterének 119-3/2011. számú, közterület-foglalási enge-
dély iránt benyújtott kérelmet elutasító határozatának egyidejű helybenhagyásával
az ügyfél fellebbezését elutasította azzal, hogy a hivatal a főépítész bevonásával
más területet ajánljon fel számára a tevékenységhez, s követelményként írja elő
esztétikus elárusítóhely kialakítását.

369/2011. (VIII. 24.) Ráckeve Város Polgármesterének 3262-4/2011. számú, átmeneti segély kérelmet
elutasító határozatának egyidejű helybenhagyásával az ügyfél fellebbezését el-
utasította. 

420/2011. (IX. 23.) A képviselő-testület felkérte a polgármestert, hogy folytasson le teljes körű vizs-
gálatot egyik intézményvezető tevékenységével kapcsolatban, különös tekintettel
a kifizetésekkel kapcsolatos pénzügyi szabályzatok betartására, gépjárműhasz-
nálat dokumentáltságára, a rendezvények közterület-foglalására tekintettel. A
vizsgálat eredményéről a polgármester adjon tájékoztatást a képviselő-testületnek.

424/2011. (IX. 23.) A képviselő-testület Ráckeve Város polgármesterének 4028/2011. számú, kamat-
mentes kölcsön kérelmet elutasító határozata egyidejű helybenhagyásával az ügy-
fél fellebbezését elutasította.

428/2011. (X. 6.) A képviselő-testület az Építési szerződés: (I. rész) Polgári Iskola épülete könyvtár-
rá történő átalakításának és (II. rész) a gazdasági szolgáltatóház kialakításának
kivitelezési munkái tárgyú egyszerű közbeszerzési eljárásban beérkezett ajánlatok
közül az I. rész vonatkozásában érvényesnek határozta meg az alábbi ajánlatokat:
– Laki Épületszobrász Zrt. – Bayer Center Kft. a II. rész vonatkozásában
érvényesnek határozta meg az alábbi ajánlatokat: – Konzolép Kft. – Laki Épület-
szobrász Zrt. – Bayer Center Kft. 2/ Érvénytelen árajánlat az I. rész
vonatkozásában – Konzolép Kft. 3/ A nyertes ajánlattevőnek a képviselő-testület
az I. rész vonatkozásában a Bayer Center Kft.-t határozta meg nettó 117.434.207
Ft ajánlati árral és 72 hónap garanciavállalással. 4/ A nyertes ajánlattevőnek a
képviselő-testület a II. rész vonatkozásában a KONZOLÉP Kft.-t határozta meg
nettó 20.429.146 Ft ajánlati árral és 72 hónap garanciavállalással. 5/ A képviselő-
testület visszavonta a 385/2011. (IX. 23.) számú határozatát. 

429/2011. (X. 6.) A képviselő-testület a műszaki ellenőr személyét meghívásos pályázat útján vá-
lasztja ki a szakmai referencia és a megbízási díj alapján. Felhatalmazta az Integ-
rált Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottságot a műszaki ellenőr személyének a ki-
választására.

435/2011. (X. 13.) A képviselő-testület tudomásul vette a 420/2011. (IX. 23.) számú határozattal
meghatározott vizsgálat eredményéről szóló polgármesteri tájékoztatást. A Közal-
kalmazottak jogállásáról szóló törvény alapján az intézményvezetőt kötelezettség-
vállalási szabályok megszegése (ellenjegyzés hiánya) miatt – mivel a kötelesség-
szegés csekély súlyú, és a tényállás tisztázott – fegyelmi eljárás mellőzésével,
megrovásban részesítette. 
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Zárt ülések határozatai Pályázat belsõ
ellenõrzés tevékenység

ellátására

Ráckeve Város Önkormányzatának
Polgármesteri Hivatala pályázatot hirdet
az államháztartásról szóló 1992. évi
XXXVIII. tv. 121/A §-ban, valamint a
193/2003. (XI. 26.) Kormányrendelet 
2. §-ban meghatározott belső ellenőrzési
feladat megbízással történő ellátására,
mely magában foglalja a 193/2003. 
(XI. 26.) Kormányrendelet 12. §-ban
foglalt feladatokat is. 

A feladatellátás a hatályos éves belső
ellenőrzési terven alapul, és a folyamatos
tanácsadói tevékenységet is magában
foglalja.

Pályáztató a nyertes pályázóval 2012.
január 1-jétől 2012. december 31-ig ter-
jedő időtartamra megbízási szerződést
köt.

A pályázathoz szükséges csatolni:

• 193/2003. (IX. 26.) Kormányrendelet
11. § (1) bekezdésében rögzített szakmai
követelményeket igazoló valamennyi
dokumentumot

• Szakmai önéletrajzot
• A feladat ellátására irányuló motivá-

ciós levelet
• Vállalási díj összegét
• Referenciákat

A pályázat kiírója a Polgármesteri
Hivatal elfogadott 2012. évre vonatkozó
belső ellenőrzési tervét kérésre a pályázó
rendelkezésére bocsátja.

A pályázat beadási határideje: 
2011. november 30.

A pályázatot zárt borítékban Ráckeve
Város Jegyzőjének címezve (2300 Rácke-
ve, Szent István tér 4.) kell benyújtani. A
borítékra kérjük ráírni: „Pályázat belső
ellenőrzési tevékenységre”.

A pályázatok elbírálására 2011. decem-
ber 15-ig kerül sor.

Bővebb felvilágosítást ad: Kovács
Péterné irodavezető Tel.: 06-24-523-351
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Tájékoztató új háziorvosi 
rendelõrõl

Tájékoztatjuk a tisztelt lakosságot, hogy dr. Dankó István
háziorvos nyugdíjba vonulása miatt 

2011. október 1-jétől új háziorvosi rendelőt nyitottunk
a volt Tüdőgondozó épületében (Ráckeve, Kossuth L. u. 14.).
Dr. Józsa Viktória új háziorvos 2012. január 1-jei munkába állásáig

a doktor úr betegeit dr. Pataki Márta és dr. Zombori Gábor háziorvosok
látják el a továbbiakban is az alábbi időpontokban:
Rendelési idő:
Hétfő: dr. Pataki Márta 13.00–15.00
Kedd: dr. Zombori Gábor 09.00–11.00
Szerda: dr. Pataki Márta 09.00–11.00
Csütörtök: dr. Zombori Gábor 10.00–11.00 

(Újhegyen: 08.00–09.00)
Péntek: dr. Pataki Márta 09.00–11.00

Rendelkezésre állási idő az orvosok rendelési napján hétfőtől
csütörtökig 07.00–17.00 óra, illetve pénteken 07.00–12.00 óra
között van.

A helyettesítő orvosok melletti asszisztenciát továbbra is Bogdán
Zsigmondné Miléna látja el.

Ráckeve Város Önkormányzata

Az októberi ülésen tárgyaltuk a LEADER-
pályázatok önkormányzati támogatását, mivel
vannak olyan pályázatok ahol az önkormányzat-
nak kell az önrészt biztosítani. Ha képviselőtár-
saim pontosan olvasták volna el a pályázati
anyagokat, akkor nem hozták volna velem kap-
csolatba az egyik beadott pályázatot. Igaz, feb-
ruárban valóban egy előterjesztésben kértem a
város segítségét egy sárkányhajó megvásárlásá-
hoz, mivel ekkor az előző évi világbajnokság
hajóihoz kedvezményes áron lehetett  hozzájut-
ni. A testület döntését elfogadtam, hogy az ön-
kormányzat költségvetéséből fontosabb, ha-
laszthatatlanabb feladatokat kell finanszírozni.
Ezért az Integrált Városfejlesztési és Pénzügyi
Bizottságnak felesleges volt nyomatékosan fel-
hívni figyelmemet az akkori határozatra. A vá-
ros sportegyesülete ugyanolyan felkérésre írta
meg pályázatát, mint a Német Kisebbségi Ön-
kormányzat a kistérségi rendezvényekre. Ezért
szerintem sem személyemet, sem a Városi

Sportegyesületet nem illeti meg a bizottsági ülé-
sen elhangzott elmarasztalás. A bizottság szá-
mára, ha megfelelően tájékozódott volna a
LEADER-pályázat lehetőségeiről, akkor kide-
rült volna, hogy a sportegyesület a bruttó költ-
ségre pályázhat, így az önkormányzatnak nem
kell önrészt biztosítania.

Sajnálom, hogy azt a törekvést, hogy ezzel a
fejlesztéssel is a gyermekek egészséges életre, a
sport szeretetére való nevelését támogassuk, „úri
huncutsággá”, és személyemnek tulajdonított
„dilivé” degradálódik. Ez a dinamikusan fejlődő
sportág elsődlegesen a település szabadidős és
tömegsportját szolgálhatná, a meglévő rendez-
vényeket tehetné színesebbé. Jelenleg ez csak
magas kölcsönzési díj megfizetésével lehet-
séges. Kevés olyan település van az országban –
ha egyáltalán van – melynek három iskolájából
is öt perc alatt elérni a vízpartot. Ezért ez a fej-
lesztés a tervezett mindennapos testnevelés le-
hetőségeit is gazdagíthatná. Az pedig, hogy

minden sporttal kapcsolatos kezdeményezést tá-
mogatni szeretnék, talán annak köszönhető,
hogy egy kiváló pedagógus házaspár nevelt e
sport szeretetére, mint azt a több száz diákot, aki
ebben a városban röplabdázott, kajakozott, tor-
názott vagy csak egyszerűen az Ady Endre
Gimnázium diákja volt. Ezért a pályázathoz sok
sikert kívánok és remélem számos fiatal és szí-
vében örök ifjú felnőttnek okozhat majd örömet
az új lehetőség.

Képviselőtársaimat is szívesen invitálnám,
hogy közelebbről is megismerkedjenek ezzel a
sportággal, mert hamar kiderülne, hogy a hajó
csak akkor halad, ha egyszerre és egy irányba
evezünk benne.

Annak, hogy tollat ragadtam pedig az az oka,
mert úgy gondolom, az üléseken minden előter-
jesztés megérdemli a kellő tiszteletet még akkor
is, amikor a vélemények különbözőek. 

Fodor Piroska képviselő

Nyílt levél képviselőtársaimhoz

Tájékoztatás – orvosi ügyeletrõl 

Tájékoztatjuk a Tisztelt Betegeket, hogy az orvosi ügyelet 2011.
szeptember 13-tól (keddtől) előreláthatólag 2 hónapra, az átépítés
idejére a Ráckeve, Kossuth Lajos utca 30. szám alá költözik.
(Szürke-ház, régi gyermekorvosi rendelő)

Rendelő telefonszámai: 06-24-519-595, 06-24-519-596

Tüdõszûrés
Tájékoztatjuk a ráckevei lakosokat, hogy a törökbálinti Tüdő-

gyógyintézet lakossági tüdőszűrést legkorábban 2012. július
hónapban végez Ráckevén, a pontos időpontról később részletes
tájékoztatást adunk.

Aki nem akar ezen időpontig várni, lehetősége van arra, hogy a
szomszédos települések szűrőállomásain megjelenjen és kérje a
szűrést.

Erre az alábbi helyeken és időpontokban van lehetőség:

Kiskunlacháza, Művelődési Központ:
2011. október 24 - 2011. november 15.
Kedd, csütörtök, péntek: délelőtt 8-14 óráig
Hétfő, szerda: délután 12-18 óráig.
Az utolsó napon november 15-én kedden délelőtt 8-12 óráig.

Szigetcsép Művelődési Ház:
2011. december 5-8.
Kedd, csütörtök: 8-14 óráig
Hétfő, szerda: 12-18 óráig

Szigetszentmárton Művelődési Ház:
2011. december 12-14.
12-én hétfőn: 12-18 óráig
13-án kedden: 8-14 óráig
14-én szerdán: 8-12 óráig

Szigetújfalu Művelődési Ház:
2011. december 16., 19-21.
Hétfő, szerda: 12-18 óráig
16-án pénteken és 20-án kedden 8-14 óráig
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Ráckeve Város Képviselő-testülete október
24-én megtartotta őszi közmeghallgatását a Pol-
gármesteri Hivatal nagytermében este hat órai
kezdettel.

Szadai József polgármester, a közmeghall-
gatás levezetőjeként köszöntötte a jelenlévő ér-
deklődőket és a KÖR televízió nézőit. A polgár-
mester hangsúlyozta, hogy a közmeghallgatás az
önkormányzati törvények szerint testületi ülés-
nek felel meg, csak nyíltabb. A polgármester, a
jegyző, a város képviselői, a Polgármesteri Hi-
vatal irodavezetői és a városi intézmények, szol-
gáltatók vezetői, munkatársai a lehető legala-
posabb módon válaszolnak a jelenlévő és a tele-
fonon, levélben, e-mailen, fórumon beérkező
lakossági kérdésekre a közmeghallgatás során.

A közmeghallgatásnak 4 naprendi pontja
volt:

I. A polgármesteri beszámoló
II. A polgármester tájékoztatója a Cse-

pel-sziget és Környéke Többcélú
Önkormányzati Társulás tevékeny-
ségéről

III. A polgármester tájékoztatója a vá-
ros aktuális pályázatairól

IV. Lakossági kérdések, javaslatok

***
I. NAPIREND:

Szadai József polgármesteri beszámolójá-
nak rövid ismertetése:

Gazdasági program 2011-2014:

• Elsődleges feladat: a település és intézmé-
nyeinek zavartalan, kiegyensúlyozott mű-
ködtetése, fejlesztése.

• Fontos feladat: a város kistérségi központ
jellegének, rangjának megőrzése, lakosok
életkörülményeinek javítása, az idelátogató
vendégek elégedettsége, az idegenforgalom
fejlesztése, és mindezek érdekében a gazda-
sági lehetőségek feltárása, a területfejlesztési
és az Európai Unió forrásainak hatékony ki-
használása

Intézmények működtetése:

Intézmények 01-09. havi teljesítése: 

Bevétel: 79%
Kiadás: 72%

Helyi adók:
Terv: 247 mFt
Tény: 221 mFt / 89%: 
(10. 11-i adat )
Kintlévőség: 52 mFt

A település fejlesztése, a város kistérségi
központ jellegének, rangjának megőrzése:

Beruházások, felújítások

• Iskola u. és Béke u. egy részének aszfal-
tozása

• Gyalogátkelőhelyek
• Stock-ház felújítása
• Háziorvosi rendelő kialakítása
• Intézményfelújítások
• KÉK HÁZ átalakítása

Intézkedések:

Tíz önkormányzat képviselő-testülete élt az
önkormányzati törvényben foglalt felterjesztési
jogával Ráckeve járási székhellyé nyilvánítása
érdekében (Ráckeve, Apaj, Áporka, Dömsöd,
Lórév, Makád, Szigetbecse, Szigetszentmárton,
Szigetújfalu és Szigetcsép).

Jegyzői konferencia: (jegyzők egységes véle-
ményt alakítottak ki az önkormányzati rendszer
átalakításának koncepciójáról, melyben – egyéb
javaslattételek mellett – Ráckeve járási szék-
hellyé nyilvánítását kezdeményezték.)

Tárgyalások:

• Dr. Tarnai Richárd kormánymegbízott
• Pánczél Károly országgyűlési képviselő
• Dr. Kovács András Pest Megyei Bíróság el-

nöke
• Iváncsics László Állategészségügyi és

Élelmiszer-ellenőrző  Hivatal (Kormányhi-
vatal)

• Agócs Zoltán IVPB (Integrált Városfejlesz-
tési és Pénzügyi Bizottság) elnök kiegészí-
tette a polgármester tájékoztatását, megem-
lítve a belvízi csatornák kotrását. 

A testület egyhangúan elfogadta a polgármes-
teri tájékoztatót.

II. NAPIREND: 

Csepel-sziget és Környéke Többcélú Ön-
kormányzati Társulás (CSÖT) tevékenysége:

Pedagógiai Szakszolgálat:
2011. szeptember 1. Ráckevei telephely
(10 település)

Tevékenysége: nevelési és gyógypedagógiai
tanácsadás, korai fejlesztés, gondozás, logopé-
diai ellátás, gyógytestnevelés, pályaválasztási
tanácsadás, fejlesztő felkészítés.

RSD szennyezőanyagok kivezetése a parti
sávból:

14 település 
közel 8500 üdülőingatlan tulajdonos

A testület egyhangúan elfogadta a napirendet.

III. NAPIREND:

A város aktuális pályázatai:
„Levegőt! Ráckeve élhetőbb központjáért!”

(544,6 mFt)
Polgármesteri Hivatal épület akadálymentesí-

tése (29,6 mFt)
Régi könyvtár tető felújítása (5 mFt)
Rózsakert (17,8 mFt)
Utcanévtáblák (4,5 mFt) 
Péntek Esti Korzó (4 mFt)
RSD szennyezőanyagok kivezetése a parti

sávból 
Csónakmotor beszerzés (0,6 mFt)

Megújuló energiahordozó felhasználás növe-
lése:
Polgármesteri Hivatal
KÉK HÁZ 
Árpád Fejedelem Általános Iskola és an-

nak tornaterme
Polgári Iskola épülete

Szále Zsolt képviselő, MOSIB (Művelődési,
Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottság) elnök
kiegészítette a pályázati beszámolót azzal, hogy
Ráckeve városa a Testvérvárosi kapcsolatok
ápolására már 3 éve jelentős összegű anyagi
támogatást nyert pályázati úton, amellyel meg
tudta a város valósítani a sikeres programokat,
levéve a város költségvetéséről a terheket.

Szadai József polgármester elismerően meg-
említette az Ács Károly Művelődési Központ év-
ről évre sikeres pályázatait a nagyrendezvények,
a fesztiválok, programok megvalósulásához.

A testület egyhangúan elfogadta a napirendet.
***

ö n k o r m á n y z a t  k ö z é l e t  k ö z m e g h a l l g a t á s  

Tudósítás a Közmeghallgatásról
(Október 24.)
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IV. NAPIREND:

Következtek a lakossági kérdések, javasla-
tok:

Talán a borús időjárás miatt több volt a levél-
ben, e-mailben a képviselőknek megírt kérdés,
mint a teremben a jelenlévők által feltettek. A
közmeghallgatásokon felvetett kérdések mindig
tükrözik a lakosságot legérzékenyebben érintő
problémákat. Ezen az estén a városban előfor-
duló parkolási gondok foglalkoztatták leginkább
a teremben lévő polgárokat, valamint a televízió
közvetítést figyelemmel kísérő és betelefonáló
nézőközönséget is.

Különösen az Eötvös utcában és a Kossuth
Lajos utcában lakókat érte már számtalan sére-
lem, amikor saját házuk, garázsuk előtt  büntet-
ték meg őket és több utcalakót is a közlekedési
rendőrök, ezért felháborodásuknak adtak hangot
pl. Kenessey György és Bodrik Tibor Eötvös
utcai lakosok is.

Szadai József polgármester tájékoztatta az
érintetteket, hogy többször folytatott személye-
sen is már tárgyalásokat ez ügyben a Közútkeze-
lő Kht.-val, hiszen egyedül ez a szerv jogosult a
forgalomirányító táblákat lecserélni, megváltoz-
tatni. Kettőt a „Megállni Tilos” táblák közül
„Várakozni tilos”-ra cseréltek, de egyelőre több
eredményt nem értek el. A polgármester remé-
nyét fejezte ki, hogy a belvárosi rehabilitációból
következő forgalmirend-változás majd kedve-
zőbben hat az ott élők számára is. dr. Csipler
Norbert Ráckeve Rendőrkapitányságának pa-
rancsnoka a polgármesterrel együtt visszautasí-
totta a feltételezést, hogy a rendőrség utasítást
kapott volna akár a polgármestertől, akár a kép-
viselőktől, hogy azért bünteti a ráckevei polgá-
rokat, hogy minél több pénzt hajtson be. A bír-
ság behajtás nem a helyi rendőrség kezdemé-
nyezése, hanem országos rendelkezés. Változ-
tak a szabályok, a normák, a Ráckevei Újságban
a rendőrség már tájékoztatta a lakosságot, ezeket
figyelembe kell venni. Amennyiben viszont a
lakosok úgy érzik, hogy méltánytalanul vetnek
ki rájuk bírságot, akkor tegyenek bejelentést a
rendőrségen és a kapitány úr garantálta az esetek
kivizsgálását. 

Kenessey György felvetette még a Hídvám-
ház melletti lezárt járdaszakasz kérdését, amely-
re már évek óta nem találnak megoldást a város
mindenkori vezetői, mivel a keskeny járdasza-
kasz veszélyessége miatt ezt is a Közútkezelő
Kht. zárta le.

Károly Ferenc a Horváth Nepomuki utcában
élő lakos szintén jelenlévőként kérte számon a
polgármestertől és a képviselő-testülettől, hogy
csak a második levelére adtak választ, a piac le-
járását megkönnyítő parkolási helyzet ügyében.
A neki adott válasszal sem a levélben, sem a
közmeghallgatáson nem volt elégedett, mert
igaz, hogy megengedték a Horváth Nepomuki

utcában a parkolást, de a lakos véleménye sze-
rint a Molnár utcában is lehetővé kellene tenni
legalább szerdán és szombaton a piacnapokon,
ami még bevételt is hozhatna  a városnak – fej-
tette ki részletesen Károly Ferenc véleményét.

Szadai József polgármester elnézést kért a
késői reflektálásért, de válaszában elmondta,
hogy az ott lakók nyugalmát zavarná, ha a kes-
keny Molnár utcában is parkolnának az autók.
Ami a jövőt illeti, hangsúlyozta a polgármester a
nagy pályázattal megemelkedik a parkolók szá-
ma, így kevésbé jelentkeznek majd parkolási
gondok, ezért kérte a türelmet és a megértést. 

Ehhez az állásponthoz csatlakozott Deák
Tibor képviselő, a JKB elnöke is, aki nem egé-
szen értette a felháborodott hangot, hiszen a la-
kos kívánsága teljesült, a Nepomuki utcában
meg lehet állni. A Molnár utca a képviselő véle-
ménye szerint is alkalmatlan a parkolásra. A pia-
cot több lejáróról meg lehet közelíteni gyalog. A
Molnár utca védelme érdekében több ciklus óta
hozták ezt a rendeletet – hangsúlyozta Deák
Tibor.

Levélben Papp József több kérdést is feltett,
amelyek többségére Szadai József polgármester
válaszolt. Tájékoztatta a kérdezőt, hogy valóban
előfordulnak viták a képviselő-testületben, de
úgy véli, hogy a közmeghallgatás elején elhang-
zott polgármesteri beszámolókból is látszik,
hogy szép eredményeket ért már el együtt ebben
a ciklusban a testület, és minden siker közös
munka eredménye. A hivatal, az intézmények, a
kitűzött célok elérésére koncentrálnak mind-
annyian, de azt elismerte, hogy az alpolgármes-
ter személyének kiválasztása körül valóban
nincs egyetértés.  

Felvetődött, hogy a Lidl nagyáruház és az
idősek otthona között lehetne-e járdát létesíteni,
hogy miért nincs kerékpárút Ráckeve és Kis-
kunlacháza között? Az előbbinek utánanéznek
lehetséges-e, ígérte a polgármester, a ke-
rékpárúttal kapcsolatosan pedig megemlítette
azt a korábbi közös kerékpárút létesítését meg-
célzó pályázatot, amely sikertelenül végződött,
hiszen egyrészt Szigetszentmárton és Áporka
vált ki a pályázatból, másrészt több kiskunlachá-
zi földtulajdonossal nem tudtak megegyezni.
Egyelőre nincs olyan jellegű pályázat, amelyet
Ráckeve egyedül meg tudna valósítani, de fi-
gyelik a lehetőségeket. Valóban elhanyagolt
több a város szélén található ingatlan, ezt is pró-
bálják a tulajdonosok felszólításával orvosolni.
A Patay László festőművész házának állagmeg-
óvására tett javaslatot megköszönte a polgár-
mester, de a család és a benne működő civil
szervezet igyekszik a házat minél jobb állapotba
hozni – nyugtatta meg a kérdezőt a polgármes-
ter.

Több, az utakon található és a közlekedést za-
varó kátyúval kapcsolatos kérdés, kérés is érke-
zett, amelyekre Levendovszky Tihamér az
Ipari Park Kft. ügyvezető igazgatója adott vála-

szokat, illetve jegyezte fel, hogy még a tél beáll-
ta előtt tudjanak javítási munkálatokat végezni
pl. Petőfi utcán, Bajcsy-Zsilinszky úton, a
Móricz Zsigmond utca és az Ifjúsági utcát össze-
kötő szakaszon, Táncsics utca, Béke utca, Iskola
utca stb. 

Özv. Lednicky Istvánné például azt kérdez-
te, hogy nem lehetne-e úgy megoldani a hókot-
rást, hogy ne az amúgy is keskeny járdára tolja
ki a hókotró a havat? Erre a kérdésre is szintén
Levendovszky Tihamér válaszolt, aki tájékoz-
tatta a kérdezőt és a lakosságot, hogy sajnos nem
rendelkezik a város olyan hókotróval, amely fel-
rakja a havat és elszállítaná, csak a járdára tudják
letolni. 

A másik többször felvetett probléma a Bio-
Pannónia Kft.-t érintette. Szanyó Sándorné le-
velében sérelmezte, hogy ügyvédi felszólítást
kapott tartozásáról, de nem találkozott a díjbe-
szedőkkel, akik nem tudnak bejutni a házakba,
ha a tulajdonos nem tartózkodik otthon és rög-
tön elmaradás keletkezik, ezért úgy vélte a pana-
szoló, hogy jobban működött a csekken történő
befizetés. 

Juhász László a Bio-Pannónia Kft. ügyveze-
tője elmondta, hogy nem a kft. küldi ki a hátralé-
kosok felszólítását, hanem ügyvédi irodának ad-
ták ki ezt a feladatot, így eredményesebbnek tű-
nik a hátralékok rendezése. Azt viszont elis-
merte az ügyvezető, hogy abban igaza van az
ügyfélnek, hogy előfordultak olyan esetek, hogy
valóban nem kerültek ki a számlák.

Bodrik Tibor teremben lévő lakos azért fe-
jezte ki a felháborodását, hogy lakatlan ingatla-
nát be is jelentette, mégis a Bio-Pannónia Kft.
kiszámlázott egy bizonyos összeget. 

Az ügyvezető tájékoztatta a panaszolót, hogy
helyi rendelet rögzíti, hogy a lakatlan ingatla-
noknak is kell fizetni évente egyszer egy sze-
rényebb, ún. készenléti díjat, „járatdíjat”, amely
biztosításul szolgál azért, hogy ha esetleg igény
vetődne fel a tulajdonos részéről, akkor azonnal
igénybe vehessék a szolgáltatást.

Bodrik Tibor, Kenessey György ráckevei
polgárok határozottan tiltakoztak ez ellen a ren-
delet ellen, kijelentve, hogy nem is tájékoztatta
őket a Polgármesteri Hivatal erről a rendeletvál-
tozásról.

Mesterné Veszeli Mária jegyző asszony a
Bio-Pannónia Kft. védelmében elmondta, hogy
ezt a rendeletet a képviselő-testület hozta, a szo-
kásos helyeken a rendeletet lehet olvasni (hon-
lap, hivatal faliújság), és a rendelet betartása
mindenki számára kötelező.

Érkezett még kérdés arról, hogy miért nincs
ügyeletes patika hétvégén Ráckevén és miért
költözött el a tüdőgondozó Szigetszentmiklós-
ra? Mesterné Veszeli Mária jegyző asszony
válaszában elmondta, hogy áttekintik az ügyele-
tes patika kérdését, tudomásuk szerint van hét-
végén is ügyelet Ráckevén. 

A tüdőgondozó pedig soha nem volt Ráckeve
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város fenntartásában, megyei fenntartású intéz-
mény volt – tájékoztatta a kérdezőt és a lakossá-
got is a jegyző asszony – és Szigetszentmiklós-
hoz tartozott, csak eddig itt működött Ráckevén.
Viszont ketté kell választani a kérdést, hangsú-
lyozta Mesterné Veszeli Mária, mert a tüdőgyó-
gyászati szakrendelésre szoruló betegeknek va-
lóban az új szigetszentmiklósi rendelőbe kell
vizsgálatra és kezelésre járniuk, de a lakossági
szűrés továbbra is Ráckevén lesz kihelyezett
szűrőállomáson, még nem tudni mely épületben
jövő év júliusában, de itt lesz. Aki a tüdőszűrés-
sel nem akar addig várni, annak lehetősége van
Kiskunlacházára, Szigetújfaluba, Szigetszent-
mártonba menni, ahol nemsokára sor kerül az ál-
talános tüdőszűrő vizsgálatokra. Ezek időpont-
járól Ráckeve Város honlapján és a Ráckevei
Újságból is tájékozódhatnak az érdeklődők.
(Lásd az újság 7. oldalán. – A szerk.)

Hajdú Róbert azt a kérdést tette fel, hogy a tava-
szi észrevétel alapján – mely szerint a BKV kör-
nyezete rendezetlen – polgármester úr tárgyalt-e az
ingatlan tulajdonosával. Szerinte ugyanis a
környezet jelenleg is kívánnivalót hagy maga után.

Szadai József felmutatott egy „kiadványt”, és
megkérdezte a kérdezőt, hogy ezen a fényképen
Ő látható-e? 

Hajdú Róbert igennel válaszolt, majd a pol-
gármester úr arról tájékoztatta, hogy kérdésére a
választ tizenöt napon belül írásban kapja meg az
SZMSZ-ben biztosított lehetőség alapján.

Elmondta továbbá, hogy felháborítónak tartja
mindazt, amely e „kiadványban” megjelenik.
Rendkívül káros a városra nézve, elsősorban a
polgármester személyét illetően, de az egész
képviselő-testület és a város lakói számára is. 

Izmai Péter: üdülő a pihenéshez való jog ér-
dekében emelte fel szavát levelében, említve a
hajó diszkót és a tavaly nyáron rendezett lako-
dalmat a gimnáziumban. Sérelmezte, hogy a ha-
jó diszkó ügyében tanúként hallgatták meg, és
nem értesítették az eljárás kimeneteléről. 

Mesterné Veszeli Mária jegyző elmondta,
hogy a közigazgatási eljárásról szóló törvény
szerint az ügyfelet kell értesíteni a döntésről,
jogszabályt sértett volna a hivatal, ha a tanúnak
is kiküldi a határozatot.

A jegyző asszony hangsúlyozta, hogy a kép-
viselő-testület felhívta határozatában a hivatalt,
hogy fokozottan ellenőrizze a vendéglátó egysé-
gek üzemeltetőinek a jogszabályban meghatáro-
zott zajszint határértékének betartását. A hivatal
számára a testület zajszintmérőt biztosított,
amellyel pontosabb méréseket lehet majd vé-
gezni, megkönnyítve és eredményesebbé téve a
munkát.

A gimnáziumban rendezett lagzi előtt a gim-
názium igazgatója tájékoztatta a szomszédokat,
felőlük nem is érkezett be panasz, ez egyszeri al-
kalom volt, ha kellemetlenül is érintette a lako-
sok egy részét. 

Selmeczi Imre szintén levélben kérdőjelezte

meg a rendőrségi beszámolóban elhangzottakat,
mely szerint javult a közbiztonsági helyzet Rác-
kevén, ő az ellenkezőjét tapasztalta.

Dr. Csipler Norbert rendőrkapitány újra meg-
erősítette számokkal és adatokkal korábban és a
Ráckevei Újságban is elhangzott beszámolóját,
majd továbbra is kifejezte kérését a lakosság
felé, hogy amennyiben tapasztalnak saját vagy
szomszéd sérelmére elkövetett bűncselekményt
jelezzék. 

Péterhegyi Margit teremben jelenlévő a ta-
vaszi közmeghallgatáson felvetett kérdésére tért
vissza, mely szerint tett-e valamit a város veze-
tése a hidat összepiszkító galambok ellen, és
van-e valami konkrét terve a Dunai strand elha-
nyagolt részének kiépítésére, gondozására?

A jegyző asszony tájékoztatása szerint a Jogi
és Közbiztonsági Bizottság megoldást keresett a
galambok elriasztására, melynek azonban jelen-
tős költségkihatása lett volna, így lekerült a napi-
rendről. Levendovszky Tihamér és Szadai
József polgármester pedig elmondták, hogy a
város további terveiben szerepel a Duna-parti ré-
szek fejlesztése, hasznosítása, szebbé tétele.

A kérdések elfogytak, Szadai József polgár-
mester megköszönte a jelenlévők, a televízióné-
zők türelmét és kérdéseit, a válaszadók, a képvise-
lők, iroda- és intézményvezetők munkáját, majd jó
pihenést kívánva bezárta a közmeghallgatást.

Jáki Réka
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Néhány hete megváltozott – ha ideiglenesen
is – a belvárosi közlekedési rend, ezt észrevettük
hamar autósok, kerékpárosok, de gyalogosok is.
Már jó előre tájékoztatta a lakosságot a Rácke-
vei Újságban megjelent felhívásokban a Polgár-
mesteri Hivatal műszaki irodája, valamint fel-
hívta a figyelmet a város vezetése is a honlapon,
plakátokon, hogy a Kossuth L. utca és Madarász
köz találkozásánál lévő szennyvízakna javítása
végre elkezdődik. 

Felvonultak a munkagépek, a Penta Kft. mun-

katársai, szakemberei és elkezdődött a nagysza-
bású művelet. Ha az ember arra jár, akkor olyan
érzése van, mintha legalább egy akciófilm for-
gatásának helyszínén járna, egy műveleti
területen. A munka először a Duna mellett élők
számára oly jól ismert problémával kezdődött, a
talajvíz kiszivattyúzásával. Amikor kíváncsi-
ságomtól vezérelve az ott dolgozókat kérdez-
gettem, hogy állnak a munkálatok, akkor ma-
gabiztosan ugyan, de azt válaszolták: „Hala-
dunk, haladunk, de még nagyon sok problémát
kell megoldanunk, ugyanis a gödör mélyén a

csőrendszert a vártnál is rosszabb állapotban ta-
láltuk így nagyon sok javítás és korrekció vár
még ránk. Reméljük, az eső nem érkezik meg,
így nem hátráltatja a munkánkat és a vállalt ha-
táridőben végzünk, így visszaállhat majd a meg-
szokott közlekedés és forgalmi rend.”

Ebben mi ráckeveiek, ott élő és közlekedő la-
kosok szintén bízunk, és sok sikert kívánunk a
nagyfokú és nem tervezett problémák megoldá-
sához!

Szöveg, fotók: Jáki Réka

Forgalomelterelés és útjavítás a Kossuth Lajos utcában



Abban a reményben kezdtem írni a tudósítá-
somat, hogy mire a végére érek – de legalább
mire megjelenik a Ráckevei Újság! –, már pozi-
tív végkicsengéssel zárulhat a cikk, és majd újra
fűtenek a ráckevei Ady Endre Gimnáziumban és
több hasonló nehéz heteket megélt Pest megyei
középiskolában, kollégiumban és más, szociális
jellegű intézményben is.

Az elmúlt hetekben napról napra egyre hango-
sabb lett az a kezdetben csak épp felröppenő hír,
hogy körülbelül negyven Pest megye fenntartá-
sában lévő intézményben – ebből 18 iskolában –
hidegek maradtak a fűtőtestek a fűtésszezon ok-
tóber 15-i kezdetekor, mert a TIGÁZ
nem kapcsolta vissza a gázt az önkor-
mányzat 98 millió forintos tartozása
miatt.

A híradásokból megtudhattuk, hogy a
gázszolgáltató még a nyár folyamán je-
lezte, hogy Pest megye tartozása elérte a
130 millió forintot, ebből 87 millió a hat-
van napon túli elmaradás. A felszólítás,
illetve az adósságrendezési eljárás kilá-
tásba helyezése után született írásos
megállapodásban a Pest Megyei Önkor-
mányzat még a nyár folyamán vállalta,
hogy adósságából 50 millió forintot egy-
összegben, a többit havi részletekben
kifizeti. Forráshiány miatt azonban ezek-
re a részlettörlesztésekre nem került sor, ezért a
TIGÁZ közölte az érintettekkel, hogy csak ab-
ban az esetben nyitják meg az április óta elzárt
gázcsapokat Pest megye intézményeiben, ha a
kormány tudatja velük, hogy mikor és hogyan
fizeti ki a megye tartozását, illetve milyen fize-
tési garanciát ad.

A gázstop csaknem az összes megyei fenntar-
tású iskolát érintette, ezért a Pest megyei önkor-
mányzat kezdeményezésére rövidített órák tartá-
sáról, illetve rendkívüli tanítási szünet elrendelé-
séről dönthettek az iskolaigazgatók saját hatás-
körben. Így a ráckevei gimnazisták a tanítást
9.15-kor kezdték, 35 perces órákat és 5 perces
szüneteket tartva majdnem két hétig.

Molnár László az Ady Endre Gimnázium
igazgatója igazgatói órán beszámolt a diákoknak

a kialakult helyzetről. Kérte, hogy hozzanak be
párnákat a székekre, takarókat, meleg kabátokat,
elmondta, hogy minden szünetben forró teát kap-
nak a folyosókon, délben meleg ebédet, rövidí-
tett órákat tartanak és remélhetőleg nem kerül sor
a tanórák teljes felfüggesztésére. 

A legvégső megoldásként ugyanis egy 1993.
évi törvény alapján a jogszabály előírja a rendkí-
vüli szünet elrendelését, ha a nevelési-oktatási
intézmény működtetése nem biztosítható, tehát
az épületekben nem adottak a feltételek a tanórák
rendes megtartásához. 

Az igazgató elmondta, hogy amennyiben to-

vábbra sem oldódna meg a helyzet, akkor az
érettségi előtt álló gyerekeket az Ács Károly Mű-
velődési Központ és az Árpád Fejedelem Általá-
nos Iskola felajánlott termeiben készítenék fel a
rájuk váró megmérettetésre. A többi diák pedig
az elmaradt tanórákat, amint újraindul a fűtés,
szombatonként pótolnák be – de hozzátette,
hogy remélhetőleg erre nem kerül sor.

Október 20-án, csütörtökön reggel a Pest Me-
gyei Önkormányzat sajtófőnöke, Ambrus
András telefonon keresztül úgy tájékoztatott,
hogy épp azokban az órákban zajlanak a tár-
gyalások, és a TIGÁZ ígéretet tett, hogy 48 órán
belül visszakapcsolják a gázszolgáltatást a rácke-
vei gimnáziumban, amely prioritást élvez.

Az újabb tárgyalásokra azért kerülhetett sor,
mert a kormány szerdai ülésén (október 19-én)

felkérte Pintér Sándor belügyminisz-
tert, hogy csütörtökön, október 20-án
oldja meg a Pest megyei fűtetlen
iskolák helyzetét, így miután a megyei
önkormányzatoknak és a kormánynak
a megyék konszolidációjáról szóló kö-
zös szándéknyilatkozata megteremtette
a feltételeket, Pest megye önkormány-
zata és a Tigáz Zrt. megkezdte a szol-
gáltatóval szemben fennálló tartozás
rendezéséről, illetve átütemezéséről
szóló megállapodás előkészítését.
Amint az érintettek aláírják a megál-
lapodást, megkezdődhet a szolgáltatás

visszakapcsolása – olvasható a megyeháza
közleményében is.

Remélhetőleg, amint a megyei önkormányzati
intézmények állami fenntartás alá kerülnek
majd, többé nem fordulhat elő a mostanihoz
hasonló helyzet sem Pest megyében, sem máshol
az országban. 

Amikor bent jártam a ráckevei gimnázium-
ban, azért kicsit felvidultam, mert a fiatalság
jókedve oldotta a fagyos levegőt. Jöttek-mentek
a kipirult orrú, nagykabátot, sálat, sapkát viselő,
takarókba burkolózó fiúk-lányok, kesztyűs ke-
zükben teáscsészéket, termoszokat szorongatva,

de ugyanolyan mosolygósak voltak, vic-
celődtek, beszélgettek egymással.

Amikor kérdezősködtem, hogy nem vi-
seli-e meg őket nagyon a hideg, őszintén
elmondták, hogy az elején még „buli volt”,
de most már kezdik unni, sokáig tart…
„Annyi jó van benne, hogy nem felelünk,
hiszen a rövidített órákon erre nincs
lehetőség, de nehezebb koncentrálni.”

Jó volt látni, ahogy a fiúkból előbújt a
lovagias szellem, hiszen a párnás székeket
a kislányok számára kicserélték maguk
alól… Eszembe jutott a mondás, hogy
„Krízishelyzetben mutatkozik meg az
ember igazi arca”… Igen, azt hiszem a
ráckevei gimnazisták és az őket türelem-

mel és megértéssel kezelő pedagógusaik ebben a
rendkívüli és nehéz időszakban jelessel vizsgáztak
emberségből, megértésből és összefogásból. Ta-
lán ezt megérezni volt csak értelme ennek a nehéz
helyzetnek – írom úgy múlt időben, megelő-
legezve azt a jó hírt, hogy „újra megy a fűtés a rác-
kevei gimnáziumban, és a megye más intézmé-
nyeiben is”. Remélem, lapzártáig megérkezik…

….és megérkezett, még korábban, mint re-
méltük.

Csütörtökön (október 20-án) estefelé öröm-
mel hívott fel Molnár László igazgató, hogy
visszakapcsolták a gázt, mivel a karbantartók
már reggel óta készenlétben álltak, így ahogy
megegyezett a TIGÁZ és a Belügyminisztérium,
a megyei fenntartású intézményekben újra-
indulhatott a fűtést. A B épületben sikerült elő-
ször elindítani a hónapok óta használaton kívüli
kazánt, de a másik két épületben is gyors karban-
tartói munkával megjavították a kazánokat, így
hétfőn, október 24-én meleg fogadta a diákokat
az iskola összes termében. 

Pénteken a képviselő-testületi ülésen Molnár
László, az Ady Endre Gimnázium igazgatója tá-
jékoztatta a testületet a gimnázium fűtésével kap-
csolatosan és a helyzet megoldásáról. Megkö-
szönte nevelőtestület és a diákok nevében az is-
kola iránti aggódást és szeretetet.

Megoldódtak tehát a gondok, véget értek a
„hideg napok” a ráckevei gimnáziumban…

Szöveg, fotók: Jáki Réka
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„Hideg napok” a ráckevei gimnáziumban
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A Ráckevei Újság
októberi számában
Ihász Tiborral készült

interjúban már utaltunk rá, hogy a „Levegőt!
Ráckeve élhetőbb központjáért” pályázat meg-
határozó részét képezi a Polgári Iskola átalakí-
tása könyvtárrá. Ezzel a lépéssel megoldódik
egy több mint 20 éve húzódó probléma, amely
során ideiglenes jelleggel több mint két évtize-
de hol kettő, hol három épületben működött
több-kevesebb sikerrel a város egyik kulturális
intézménye.

A projektelem megvalósulásával egy meg-
újult kulturális színtérrel bővül városunk min-
dennapi élete.

A megújuló épület
A Polgári Iskola épületében végre egy

helyen működhet majd a felnőtt- és gyer-
mekkönyvtári részleg és ugyanitt kerül
elhelyezésre a raktári állomány is, így az
olvasóknak ezentúl nem kell majd
várniuk az eddig a Stock-házban elhe-
lyezett könyvekre, folyóiratokra, hanem
azonnal megkaphatják őket. 

A tervezéskor különösen fontos szem-
pont volt, hogy az intézmény eddigi
hiányosságait pótoljuk, felhasználóbará-
tabbá tegyük a város könyvtárát. A Pol-
gári Iskola épületében végre világos, tágas
terek valósulnak meg, eltűnnek a magas
polcok, olvasóöblöket alakítunk ki a hely-
ben olvasás erősítése érdekében. A hely-
ben használatot erősíti majd a külön kiala-
kítandó zeneszoba is, valamint a meg-
növekvő számú nyilvános számítógépek is.

Az épület felépítéséből adódóan az „U-ala-
kú” épület két szárnyában alakítjuk ki külön a
felnőtt- és külön a gyermekkönyvtári részleget.
A Kossuth Lajos utca felőli főbejáraton be-
lépve egy tágas közösségi tér várja majd a lá-
togatókat, ahol terveink szerint lehetőség nyí-
lik majd a beszélgetésre, diákok számára a ta-
nulásra és alkalmi jelleggel kiállítások, rendez-
vények lebonyolítására is. 

A jelenlegi kb. 250 m2-es nyilvános olvasói
tér a duplájára növekszik, a gyermekkönyvtár
180 m2-en, a felnőtt részleg pedig közel 250
m2-en helyezkedik majd el. Ezt egészíti ki a kö-
zösségi funkciót betöltő előtér és átrium, az ud-
var felé nyíló színpaddal, amelyek együtt szin-
tén több mint 100 m2-t tesznek majd ki.

A Felnőtt-könyvtár területén külön termet
kap a kézikönyvtári gyűjtemény, a folyóiratol-
vasó, a zeneszoba, és ugyanitt helyezzük majd

el a helytörténeti gyűjtemény állományát is.
Az olvasótermekben különálló öblöket alakí-
tunk ki, hogy a szakkönyvek közé beülve is
elősegítsük a kutatást, diákok számára az egyé-
ni és a közös tanulást is. Szintén az olvasóte-
remben lesz lehetőségünk számítástechnikai
tanfolyamok lebonyolítására, ahol projektoros
kivetítéssel egyszerre 8 személy oktatása válik
lehetővé. Természetesen gondoltunk azon lá-
togatóinkra is, akik saját laptopot vagy más in-
terneteléréssel rendelkező eszközt szeretnének
használni, az épület teljes területén, az épület
mögötti udvaron és parkban szélessávú WI-FI
hálózat érhető majd el.

Hasonló mértékű változáson esik át a gyer-
mekkönyvtár is, amelynek tervezésekor a vilá-
gos és tágas terek mellett a minél nagyobb
funkcionalitás is fontos szerepet kapott. A

gyermekrészleg teljes 180 m2-es tere egybe-
nyitott lesz, közvetlen kijárással az udvarra. A
bútorzat jelentős részét mozgathatóra tervez-
tük, ebből fakadóan foglalkozásról-foglalko-
zásra, rendezvényről-rendezvényre változtatni
tudjuk az elrendezést. 30-40 fős osztályok szá-
mára tudunk majd kivetítéssel összekötött
rendhagyó órákat tartani, de mindemellett az
udvaron is lehetőség lesz foglalkozások meg-
tartására.

Az udvarral összekötött hatalmas tér és a
mozgatható bútorzat lehetőséget nyújt majd a
nagyobb rendezvények, állófogadások, kiállí-
tás-megnyitók, kamaradarabok és koncertek
lebonyolítására is. Az udvarra – az 50 m2-es át-
riumos térrel összenyithatóan – egy 33 m2-es
színpadot terveztünk, amely tavasztól-őszig le-
hetőséget teremt majd a különféle rendezvé-
nyek megtartására. Természetesen a megújuló
könyvtárban szeretettel látjuk majd a civil
szervezeteket, a városi intézményeket és min-

den érdeklődőt, hogy helyet adhassunk prog-
ramjaik, találkozóik számára.

Tervezett programok
A „Levegőt! Ráckeve élhetőbb központjá-

ért” pályázat fontos részét képezik az úgyneve-
zett „soft elemek”, amelyek elsődleges szerepe
a megvalósuló pályázat megismertetése a la-
kossággal, valamint a helyi civil szervezetek és
kulturális intézmények bevonása a lakosság tá-
jékoztatásába, a helyi identitás erősítésébe, a
város történelmének, múltjának, hagyomá-
nyainak minél szélesebb körű megismerte-
tésébe.

Ennek keretében a Skarica Máté Városi
Könyvtár már novemberben elkezdi a külön-

féle rendezvények, programok megvaló-
sítását.

2011. november 23-án kezdődik a
négyrészes „Városházi Esték” program-
sorozat, amelynek a Régi Városháza
díszterme ad otthont. Ezeken az estéken
ismert és kevésbé ismert ráckevei vagy
Ráckevéhez kötődő személyeket muta-
tunk majd be az érdeklődőknek, egy-egy
kötetlenebb beszélgetős, történetmesélős
estén. A tematikus estek a következők
lesznek: Írók, újságírók; Sportolók;
Alkotóművészek; Énekesek, színészek.

Szintén novemberben veszi kezdetét –
az adventi lámpagyújtási ünnepséggel
egy időben – a „Ráckevei Kézműves
Ünnep”, amely két alkalommal kerül
megrendezésre. A mostani apropóját az
advent, a tavasziét pedig a Húsvét és az

Országos Nemzetiségi Fesztivál adja majd.
November 25-től a polgármesteri hivatal előtti
parkolóban felállítandó fapavilonokban egy
adventi vásárt szeretnénk megvalósítani váro-
sunkban. Ebben a vásárban lehetőséget szeret-
nénk biztosítani a városi intézményekben mű-
ködő gyermek kézműves foglalkozások részt-
vevői számára, hogy megmutathassák ügyes-
ségüket, valamint ezzel is segítenénk őket,
hogy további forrásokhoz juthassanak. A gyer-
mekek mellett természetesen támogatni akar-
juk – remélhetőleg hagyománnyá váló ren-
dezvénnyel – a város alkotóművészeit is, hogy
ilyen formában is bemutathassák alkotásaikat.

Az új könyvtárépület átadása után a további
rendezvényeket már a Polgári Iskola épületé-
ben valósítjuk meg. A programokkal igyekez-
tünk a kultúraszerető lakosság minden korcso-
portját megszólítani.

k ö n y v t á r  „ n a g y p á l y á z a t ”  k ö n y v t á r  

Új könyvtárépület Ráckevén
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A diákok számára szervezzük a „Mi legyek, ha nagy leszek?” prog-
ramsorozatot, amelyen alkalmanként 3-4 szakma képviselőin keresztül
ismerhetik meg a fiatalok a különféle hivatások előnyeit, esetleges hátrá-
nyait. Ezzel is segítenénk őket a pályaválasztásban.

Minden generáció számára érdekesek lehetnek az író-olvasó találko-
zók és az udvaron megrendezendő komolyzenei koncertek és zenével
összekötött előadóestek, táncházak is. 

Egy-egy ilyen alkalommal, a kellemes tavaszi hangulatban, az udva-
ron üldögélve és beszélgetve is közelebb kerülhetnek egymáshoz a vá-
ros lakói, kicserélhetik élményeiket, gondolataikat.

Az új könyvtárépület megtervezésekor az az elsődleges szempont le-
begett a szemünk előtt, hogy városunk egy újabb kulturális közösségi
térrel bővüljön, ezzel is színesítve az eddig sem szürke palettát. Olyan
helyet kívántunk teremteni, ahol a klasszikus olvasás szeretete tökélete-
sen megfér a modern technikákkal, megfelel a 21. század információs
kihívásainak. Bízunk benne, hogy a közbeszerzési eljárások elhúzódása
ellenére is 2012 tavaszán Ráckeve lakói büszkén birtokukba vehetik
majd megújult könyvtárukat.

A könyvtár munkatársai nevében is ezúton szeretném megköszönni
Vargáné Ágoston Julianna főépítész asszony munkáját és segítségét, aki
nélkül ez az épület nem jöhetett volna létre. Ő volt az, aki ötleteinket for-
mába öntötte és az épület terveit a pályázathoz elkészítette.

Hegyi Gergely
könyvtárigazgató

k ö n y v t á r  p r o g r a m o k  k ö n y v t á r  
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Az Árpád Fejedelem Általános Iskolában szeptember 30-án megünne-
peltük a magyar népmese napját. Ez a nap Benedek Elek születésnapja.

A Magyar Olvasástársaság 2005-ben felhívást tett közzé, hogy ország-
szerte emlékezzünk meg erről az eseményről. A nap célja, hogy megkü-
lönböztetett figyelemmel forduljunk a népmesék felé. Mint írják: „Őseink-
től kincsekkel teli tarisznyát kaptunk örökségbe… Vegyük birtokba, is-
merjük meg, fényesítsük újra és adjuk tovább az eleinktől kapott, élet-
hosszig érvényes, értékes, unokáink számára is feltétlenül megőrzendő
mesebeli kincseket!”

Iskolánkban már az esemény előtt két héttel felhívást tettünk közzé,
rajz- és bábkészítő pályázatot hirdettünk Benedek Elek meséihez. Minden
osztály jó néhány mesét elolvasott, meghallgatott. Lélekben gazdagodtuk
a felkészülés alatt.

Nagyon sok pályamunka érkezett a kijelölt határidőre, ezekből válogat-
tunk és készítettük el kiállításunkat az aulában. Az eredményhirdetés jó
hangulatban, sok boldog gyermekkel zajlott. Örültünk egymás sikereinek.

Jutalmul a sok szép pályamunkáért Körmendi Fanni 6. b és Nagy
Bendegúz 6. a osztályos tanuló két meseátiratot adott elő a kicsiknek.
Köszönjük nekik.

Október 6-án az alsó tagozat Pahocsa Margit tanítónő műsorával ünne-
pelt. Margitka osztályával évről évre vállalja az ünnepi megemlékezés
megszervezését. Színvonalas műsorával próbálja a kicsikhez közelebb
hozni az ünnepet, az ünnep hangulatával, a tisztelgő megemlékezéssel pél-
dát mutatni mindenki számára.

Október 1-je az Idősek Világnapja. A 4. a osztály felkérést kapott, hogy
egy kis műsorral örvendeztessük meg a családsegítőben összegyűlt nyug-
díjasokat.

Nagy izgalommal készültünk a gyerekekkel. Verseket mondtunk és egy
kis jelenetet adtunk elő október 13-án.

A z  Á r p á d  F e j e d e l e m  Á l t a l á n o s  I s k o l a  h í r e i

Az elmúlt hónapok eseményei 
az Árpád Fejedelem Általános Iskolában



A kis terem zsúfolásig megtelt, gyermekeink megilletődve álltak ki sze-
repelni. Gyorsan oldódott a hangulat, minden produkció után nagy tapsot
kaptak.

A végén csokoládéval és lángossal vendégeltek meg minket, amit na-
gyon köszönünk. Megbeszéltük, hogy a kapcsolat nem szakad meg, ad-
venti gyertyagyújtásra ismét ellátogatunk hozzájuk egy kis műsorral.

Varnyúné Csörgi Erzsébet

Köszönet
Az Árpád Fejedelem Általános Iskola tanulói és dolgozói nevében kö-

szönjük C. Veres Lászlónénak a több mint 200 rózsatövet, Beretvás
Szabolcsnak a virágpalántákat, mellyel szépíthettük iskolánk környékét.
Így színes, rendezett környezetben fogadhattuk a gyermekeket az új tan-
évben.

További képek az iskolai honlapunkon a galériában találhatók:
www.arpadrackeve.shp.hu
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i s k o l a  i d õ s e k  v i l á g n a p n j a  g y e r m e k e k

20 éve ünnepeljük október 1-jén az idősek vi-
lágnapját. Ez adta az apropót, hogy egy évvel
ezelőtt a Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgá-
lat Idősek Nappali Ellátása megrendezze az Idő-
sek Hete című rendezvénysorozatát. A tavalyi
sikeren felbuzdulva idén is megtartottuk a prog-
ramsorozatot október 10. és 14. között. 

Az Idősek Hetét hétfő délelőtt Wulz Rita in-
tézményvezető nyitotta meg. Az első előadást
dr. Novák Gábor fogorvos tartotta, aki az idős-
kori fog- és szájápolás fontosságáról beszélt.
Délután Borbély Mária fodrász szépítette meg
az időseket, a tavalyi évhez hasonló sikerrel.

Másnap délelőtt a Ráckevei Rend-
őrkapitányság munkatársai látták el
hasznos tanácsokkal az egybegyűlt ér-
deklődőket. Először közlekedésbiz-
tonságról esett szó, majd ezt követően
megtekintettünk több a témához kap-
csolódó oktatófilmet. Rövid szünet
után az időskorúak sérelmére elköve-
tett bűncselekmények megelőzésére
hívták fel a jelenlévők figyelmét, mi-
vel az időskorúak potenciálisan veszé-
lyeztetett csoportot képeznek. Sérel-
mükre jellemzően lopásokat, betöré-
ses lopásokat, rablásokat és csalásokat
követnek el. A második rész szintén
filmvetítéssel zárult. A rendőrség
munkatársai már nem első alkalom-
mal jártak klubunkban és látták el
hasznos tanácsokkal klubtagjainkat. Reméljük
gyümölcsöző kapcsolatunk a jövőben is folyta-
tódik. 

Délután látogatást tettünk a Ráckevei Hajó-
malomban. Ide az idősek egy része Duna-parti
séta keretében jutott el, másokat a szolgálati autó
szállított a helyszínre. Ezúton is köszönjük a ha-
jómalom vezetőinek és munkatársának, hogy az
idősek ezen a napon térítésmentesen tekinthet-
ték meg a malom működését.

Szerdán reggel Visontai Ágnes és barátai

(Feketéné M. Gitta, Ócsainé M. Katalin és
Juhász Gábor gitárművész) az egészséges táp-
lálkozásról tartottak előadást „Egyszerű ételek,
egyszerű gyógyszerek” címmel. Az egészséges
táplálkozás nemcsak pénz kérdése, hiszen hét-
köznapi alapanyagokból (pl.: sárgarépa, köles,
zabpehely, zöldborsó, padlizsán, durum búza
stb.) is készíthető egészséges és tápláló étel. Kü-
lön köszönjük azt a bőséges és ízletes kóstolót,
amivel megvendégeltek bennünket. 

Délután dr. Zombori Gábor háziorvos a kü-
lönböző szűrővizsgálatok fontosságáról beszél-
getett a jelenlévőkkel, akik egyéni problémáikra

is kaphattak személyre szabott tanácsot. Remél-
jük, hogy a jövőben is számíthatunk a doktor úr
jó tanácsaira.

A programsorozat következő napján az Árpád
Fejedelem Általános Iskola IV. a osztályos tanu-
lói és a Zsebi Családi Napközi bölcsődései jöttek
vendégségbe. Az iskolás gyerekek színes műso-
ra  nagy sikert aratott az idősek körében. A szín-
vonalas produkciót helyben sütött lángossal
köszöntük meg, amelyet Kocsis Józsefné Ica
kolléganőnk sütött már kora reggeltől.

Később Zákány Erzsébet természetgyógyász
előadását hallgattuk meg. Az „Időskorban is
egészségesen” című előadás sok hasznos ta-
náccsal látta el a közönséget. Tornagyakorlatok-
kal és relaxációval zárta a kötetlen beszélgetést,
amelyben személyes panaszaikra is megoldást
kaphattak az érdeklődők. 

A programsorozat záró napján a Szivárvány
Óvoda Margaréta csoportja érkezett klubunkba.
A gyerekeket megható műsoruk után palacsintá-
val vendégeltük meg. Az előző naphoz hason-
lóan ekkor is Kocsis Józsefné Ica készítette a fi-
nomságot. Az idős embereknek mindig nagy

örömet szereznek ezek a látogatások,
ezért köszönjük a pedagógusoknak,
hogy mindig szívesen készítik fel és
kísérik el hozzánk a gyerekeket.

Az Idősek Hetét egy nagyszabású
zenés záróbulival fejeztük be pénte-
ken délután. A talpalávalót Koczka
István és Nagy Erzsébet húzta. Mint
minden ilyen alkalommal most is ha-
mar nagyszerű hangulat alakult ki,
ahol mindenki ropta a táncot. Ekkor
láttuk vendégül a P.M.Ö.H. Idősek
Otthonából érkezetteket is, akik szin-
tén bekapcsolódtak a szórakozásba.

Az Idősek Hete Rendezvénysoro-
zaton minden nap szendvicsekkel, sü-
teményekkel, gyümölcsökkel bősége-
sen megterített asztal és hangulatos

őszi dekoráció várta az érkező érdeklődőket. 
Ezúton is szeretnénk megköszönni mind-

azoknak, akik ehhez hozzájárultak. Természete-
sen nagy köszönet illeti az előadókat is, akik sza-
badidejükben és ingyen vállalták felkérésünket a
közreműködésre. 

Ha a rendezvénysorozaton elhangzott jó taná-
csokat megfogadjuk, jövőre is egészségben ta-
lálkozhatunk a III. Idősek Hetén.

Lovadi Ibolya
Balogh Sándor

Idõsek hete a Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálatnál
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ü n n e p o k t ó b e r  2 3 m e g e m l é k e z é s  

Az 1956-os forradalom messze túlmutat a
magyar történelem horizontján, ugyanakkor
Magyarország népének a sztálinista diktatúra el-
leni forradalma és a szovjet megszállás ellen
folytatott szabadságharca, a 20. századi magyar
történelem egyik legmeghatározóbb eseménye
volt. 

A budapesti diákoknak az egyetemekről kiin-
duló békés tüntetésével kezdődött 1956. október
23-án, és a fegyveres felkelők ellenállásának fel-
morzsolásával fejeződött be Csepelen november
11-én. A harcokban a titkosítás alól 1993-ban
feloldott statisztikai adatok szerint 2652 magyar
és 720 szovjet állampolgár esett el. A sebesültek
száma magyar oldalon 19 226, míg szovjet olda-
lon 1540 fő volt. A forradalom következménye-
ként kb. negyedmillió magyar hagyta el az or-
szágot, nyugatra menekülve.

Ráckeve Város Önkormányzata méltó mó-
don emlékezett és tisztelgett a forradalom és hő-
sei előtt a hagyományokhoz híven városi ünnep-
ség keretében október 23-án délelőtt az Ács
Károly Művelődési Központ nagytermében.
Szadai József polgármester köszöntötte az ün-

neplő közönséget, külön tisztelettel fordulva
azok felé  a ráckevei polgárok felé, akik átélték
ezeket a felemelő és tragikus pillanatokat és
együtt ünnepelnek a megemlékezőkkel.

A polgármester köszöntése után Dr. habil
Kálnoki-Gyöngyössy Márton, a Pest Megyei
Múzeumok Igazgatója mondott ünnepi be-
szédet, amelyben kiemelte az egységes
nemzeti gondolkodás fontosságát, valamint a
nemzet történelmét formáló forradalom és
hősei iránti mélységes tiszteletet és megbe-
csülést. 

„Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt Hölgyeim
és Uraim, Ráckeve ünneplő közönsége!

Ha egy távoli országból szemléljük hazánkat,
akkor valószínűleg azt mondanánk, hogy külö-
nös nemzet a magyar. Különös, mert az ünne-
peink szomorúak és fájdalmasak, különös, mert
a történelme tele van véres, zivataros esemé-
nyekkel, és különös, mert ennyi balszerencse
után is tud ünnepelni, tud dolgozni és tud épít-
kezni. Igen, nyugodtan mondhatjuk, hogy külö-
nösek vagyunk itt Európa térképén.

Külön ki kell emelnünk a 20. századi történel-
münket, amely annyi sorscsapást hozott a nem-

zetre, annyi fájdalmat, szenvedést és küszködést.
Mind e sok küszködés közepette külön kiemelke-
dik az 1956-os év októbere és novembere, ami-
kor a nemzet fölemelte a fejét, és annyi szenve-
dés és hazugság után úgy döntött, hogy saját ke-
zébe veszi a sorsát. Saját kezébe veszi a sorsát
úgy, hogy világbirodalommal kell megküzdenie,
saját kezébe veszi a sorsát úgy, hogy elnyomók
ülnek a nyakán, elnyomók, akik fegyvert szegez-
nek a saját nemzetük ellen és elkezdődött az a
csodálatos eseménysorozat, az a néhány nap,
amelyre büszkék lehetünk. Igen, néhány napról
van szó. De néhány olyan napról, amely egyszer
és mindenkorra megváltoztatta a történelmün-
ket és egyszer s mindenkorra rádöbbentette a vi-
lágot arra, hogy a Szovjetunió nem legyőzhetet-
len, igenis ezek a kisnemzetek képesek szembe-
fordulni vele, és képesek meghátrálásra kény-
szeríteni. És ez akkor is így van, ha a megtorlás
eltitkolta a forradalmat és a szabadságharcot.
Eltelt 55 év. Egyre kevesebben vannak közöttünk
azok, akik részesei, cselekvői, alkotói voltak
ezeknek a folyamatoknak. Egyre kevesebb a sze-
mélyes emlék, egyre kevesebb az az élő vissza-
emlékezés, az az emlékezet, amely életben tartja
a nemzet szívében ezeket a történelmi napokat.
Meg kell becsülnünk azokat az embereket, akik
köztünk vannak, akik alakították a nemzet törté-
nelmét, és akik talán évtizedeken keresztül bün-
tetésben részesültek azért, mert rosszkor voltak
jó helyen, mert részt vettek olyan eseményekben,
ahová a szívük húzta őket, amelyek ma már a
történelemkönyvekből köszönnek vissza ránk. 

Persze, ha eltelik az idő, akkor talán mond-
hatjuk, hogy végre ez a sok szempontból értel-
mezett és félreértelmezett, értett, megértett és
meg nem értett eseménysor ki fog kristályosodni,
és ahogy ma már mindannyian, akik magyarnak
valljuk magunkat egyként tekintünk az 1848-49-
es forradalomra és szabadságharcra. Lassan
bekövetkezik az az időszak is, amikor az 1956-os
események is ugyanolyan írással, ugyanolyan

Ünnepeltük 1956. októberének forradalmát
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betűkkel és ugyanolyan mondatokkal köszönnek
vissza minden történelemkönyv lapjairól. Ami-
kor végre elfelejthetjük azt, hogy ellenforrada-
lom, reakció, fasiszta csőcselék  és beszélhetünk
valóban  tisztán őszintén arról, ami azokban a
napokban történt. Minden települést, minden
megyét és az egész országot minősíti az, hogy
mit tud kezdeni a múltjával, hogy hogyan éli
meg újra és újra, évről évre  a nemzeti ünnepe-
ken  a nemzet sorsfordító eseményeit, megbe-
csüli, tiszteli-e a résztvevő személyeket, úgy em-
lékezik-e vissza azokra a történelmi pillanatok-
ra, amelyek valóban megváltoztatták egy-egy
közösségnek, de az egész nemzetnek történelmét.

Ha így emlékezik vissza, akkor ennek a telepü-
lésnek van jövője, mert olyan múltja van, amely-
re büszke lehet, amely hiteles, ami értéket képvi-
sel, amelyet át lehet adni a jövő nemzedékének.

Azért jöttem nagy örömmel Ráckevére, mert
tudom jól, hogy itt megbecsülik ezt a múltat,
megbecsülik a város több évszázados történel-
mét és külön megbecsülik az 1956-os forradal-
mat és az abban résztvevő személyeket. Nagyon
fontos és hozzátartozik a település történetéhez,
hogy ezek a történelmi pillanatok valóban az
őket megillető helyre kerüljenek. 

Én abban bízom, hogy az ország valamennyi
települése ilyen büszkeséggel tekint ezekre a na-
pokra és hősökre, de ne felejtsük el, hogy bizony
itt emberi sorsokról is szó van, mert nagyon
könnyű néhány mondattal elintézni ilyen forra-
dalmi történéseket, amelyek nem történhettek
volna meg, ha állnak százak, ezrek, tízezrek,
százezrek emberi sorsai mögötte. Sokan életüket
áldozták érte, éveket, évtizedeket azért az  esz-
méért, amely összegyűjtötte őket. Ezért nagyon
fontos valamennyiünk számára, hogy ez a tele-
pülések történetében megnyilvánuló 1956 egy-
séges, országos képpé álljon össze, mert nyilván
más Budapest-Ferencváros vagy a Köztársaság
tér 1956-ja, vagy más november 4-e hajnala a
Parlament előtt, mind-mind egy kicsit más szín,
másfajta érzés, de mégis akkor lesz igazán szép,
ha ez egységes egésszé áll össze, olyan egésszé,
amely része a nemzeti történelemnek. 

Én abban bízom, hogy az elkövetkező években
az iskolások számára ez az 1956 jelenik meg,
amely valóban a nemzeti felemelkedés kezdete,
olyan forradalmi eseménysor, amelyre 55 év
után is büszkék lehetünk és bízunk benne, hogy
100-200 év múltán is kései utódaink is büszkék
lesznek. Én ezt kérem mindenkitől, hogy ezt őriz-

ze a szívében, és ezt adja át mindazoknak, akik
esetleg kevéssé ismerik a történelem e nagyszerű
pillanatait, hívjuk fel valamennyi polgártársunk
figyelmét arra, hogy 1956 nélkül ma nem élhet-
nénk békében, szabadságban és nem élhetnénk
egy olyan országban, amely reményeink szerint
egy sokkal szebb jövőre hivatott még és nagyon
sok kihívásnak nézhet elébe. 

Kívánom, hogy ezt az örömet és emlékezést
vigyék magukkal, és természetesen a szomorú-
ságnak is helye van, hogy ha egy  távoli nemzet,
aki azt mondja ránk, hogy különösek vagyunk,
ne szégyelljük  ezt a különösséget, vállaljuk fel,
hogy bizony ezek a nagyszerű események
könnyek és vér közepette születtek. Köszönöm,
hogy meghallgattak!”

A beszédet követően az Ady Endre Gimná-
zium diákjai mutatták be  a forradalom legmeg-
határozóbb pillanatait irodalmi, zenés és táncos
produkciókkal. A színvonalas műsor után az ün-
neplő közönség a Hősök terére vonult, ahol a
Ráckeve Város Önkormányzata, intézményei,
civil- és pártszervezetei helyezték el a kopjafá-
nál az emlékezés és a tisztelet koszorúit.

Szöveg, fotók: Jáki Réka

ü n n e p o k t ó b e r  2 3 m e g e m l é k e z é s  
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A Turizmus Zrt. tematikus évadok koncep-
ciója szerint 2011. az egészségturizmus éve.
Ebből az alkalomból 2011 szeptemberében min-
den látogatónak az egészségéhez egy almával
járult hozzá. 

Az almákat a következő személyek adomá-
nyozták:

Varga László, Ráckeve
Major Zsolt, Ráckeve – Major Kft.
Varga Gábor, Ráckeve

Az almákat látogatóink örömmel fogadták és
fogyasztották.

A kenyér világnapja alkalmából idén a Szent
Imre Katolikus Általános Iskola diákjai és a rajz
szakkörösök készülhettek különféle rajzokkal,
mely alkotásokat a gyermekek a Ráckevei Hajó-
malomban 2011. október 15-én és 16-án mutat-
hatták meg büszkén a szüleiknek.  

Október 17-től a Hajómalom tavaszig zárva
lesz. A téli zárás előtt egy közös halsütést

rendeztek az alapítvány támogatói a hajómalom
előtt, ahol hallal, pogácsával, süteménnyel és
borral kínálták meg a látogatókat, és a járókelő-
ket egyaránt.

A képek az eseményekről a hajómalom hon-
lapján (http://hajomalom.rackeve.hu/) is megta-
lálhatók.

Nyitás 2012. április 1-jén.
Szőgyényi Gábor

k ö z é l e t c i v i l  s z e r v e z e t e k h e l y t ö r t é n e t  

A Ráckevei Molnár Céh Alapítvány hírei
a Hajómalomról

Nagyon szép, praktikus és költségkímélő lett
a Rózsakert, illetve a strandhoz vezető sétány ki-
építése, amelynek előtörténete majd 50 évre
nyúlik vissza.

Akkoriban Ráckevén három mgtsz mű-
ködött: az Árpád Mgtsz, a Rákóczi Mgtsz és az
Aranykalász Mgtsz.

Az Árpád Mgtsz elsősorban a
felszögi módosabb, református
gazdákat tömörítette, melynek
elnöke akkoriban Gyöngyössy
Gábor (Gyöngyössy Katalin
színésznő édesapja) volt.

Az Árpád Mgtsz-nél az elnök
Czunyi Benő elnökhelyettessel
és a tagsággal együttműködve
egy határozott kertészeti – borá-
szati profilt szeretett volna ki-
alakítani, ezért Újhegyen szőlő-
ket telepítettek és borfeldolgo-
zót kezdtek építeni, a Tókertben
melegházak épültek, ahol virá-
gokat és primőröket termesztet-

tek, és a strand mellett felépült a Duna-parti étte-
rem, amely később MHSZ néven lett ismert, és
mellette a Rózsakert is, amelynek eredménye-
ként a Duna-partot sikerült rendezni.

A nagyravágyó tervek – sajnos – sorra bedől-
tek, a szőlők felét mára már kivágták, a borfel-

dolgozó és a pincészet építése soha nem fejező-
dött be, a melegházakban keveset és drágán ter-
meltek, a Duna-parti éttermet sem tudták beüze-
melni, mert az állami támogatásokat befagyasz-
tották.

Tudnunk kell azonban, hogy ezen terveknek
Ráckeve fejlődése szempontjá-
ból komoly hozadéka lett, hi-
szen a tókerti termál kutat olaj-
kutatás címén a melegházak ré-
szére fúrták, és ebből nőtte ki
magát a melegvizű strand, a
Duna-parti étterem épületét az
MHSZ sportolásra, búvárkodás-
ra használta, és az épületnek re-
mélhetőleg lesz még a város-
képhez méltó funkciója is, és 50
éve díszíti a város keleti Duna-
partját a Rózsakert, amit megőr-
zött, sőt most tovább is fej-
lesztett a hálás utókor.

Köszönet érte!

Dr. Czerny Károly

A Rózsakert történetéhez
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A Mindszent vagy Mindenszentek napja
(latinul Festum Omnium Sanctorum) keresz-
tény ünnep, amelyet a katolikus egyházban
november 1-jén, más egyházakban más napo-
kon tartanak.

A Halottak napját előzi meg. Estéjét a halot-
tak estéjének (halottak vigíliájának) is nevezik,
ilyenkor sok helyen hosszan, akár 1-2 órán át
szólnak a harangok a halottak emlékezetére. A
mindenszentekhez és a halottak napjához kötő-
dő szokásokat nemcsak a hithű keresztények
gyakorolják.

A mindenszentek a kelta kultúra őszre (no-
vember 1-jére) eső újév Samhain ünnepéből
ered. Ezen az éjszakán, úgy hitték, hogy az el-
múlt évben meghaltak lelkei összezavarhatják
az élők életét, mivel a lelkek ezen az éjjelen
vándorolnak a holtak birodalmába. Az embe-
rek a szellemeknek ételt és állatot áldoztak,
hogy megkönnyítsék a vándorlásukat. Britan-
niának Rómával való kapcsolata idején két ro-
kon római ünnep is elvegyült a halloweennel,
úgy-hogy mai állapotában ez az autentikusnak
ismert kelta ünnep komoly mediterrán eleme-
ket tartalmaz. Az első a római Feralia, a holtak
emléknapja (innen a holtakról való emlékezés
rituáléja), a másik pedig Pomonának, a gyü-
mölcstermésért felelős númennek a napja (az ő
szimbóluma volt a mai halloweeneken fontos
szerepet játszó sok alma).

A kereszténység terjesztésekor a hittérítők
azt a feladatot kapták, hogy lehetőség szerint a
keresztény szokásokat a pogány ünnepekhez
igazítsák azok betiltása helyett. Így ez a po-
gány ünnep a keresztény Mindenszentek ünne-
pe lett (omnium sanctorum). III. Gergely pápa
a 8. században a korábban május 13-án ünne-
pelt Szűz Mária és a mártírok emléknapját ok-

tóber 31-ére helyezte át. Írországban ez az éj-
szaka All Hallow’s Eve, „Mindenszentek éj-
szakája” nevet kapta. November első napja
volt az ünnepnap, All Saints’ Day (All Hal-
low’s Day, „Szentek napja”). Később ez a ket-
tő sok helyen összemosódott.

A 9. században IV. Gergely pápa a Minden-
szentek ünnepét november 1-jére helyezte és
egyetemes ünneppé tette.

Sok európai országban – köztük Magyaror-
szágon és valamennyi magyarlakta területen –
szokás, hogy az emberek meglátogatják el-

hunyt hozzátarto-
zóik sírját, virágot
visznek és gyertyá-
kat, mécseseket gyúj-
tanak Mindenszen-
tek napján, illetve a
Halottak napján.
Magyarországon a
sírok virágokkal és
koszorúkkal való
feldíszítése a 19.
század elejétől ter-
jedt el német katoli-
kus hatásra. E szo-
kást nemcsak a kato-
likusok, a protestán-
sok is átvették Ma-
gyarországon.

Magyarországon
több évtizedes szünet után 2001-től újra mun-
kaszüneti nap.

***
A Halottak napja (latinul Commemora-

tio omnium Fidelium Defunctorum) ke-
resztény ünnep. A katolikusok november 
2-án tartják, Mindenszentek napját köve-
tően, a bizánci szertartásban a pünkösd előtti
szombaton.

Magyarországon a két egymást követő ün-
nephez kötődő szokások széles körben élnek a
nem katolikusok között is. Ünneplése sok ke-
resztény országban elterjedt a protestánsok
közt is és ünneplik az anglikánok is. Az orto-
dox kereszténység naptárában több Halottak
napja is szerepel.

Halottak napja, a régmúltban olykor lelkek
napja, lelkeknek emlékezete, a küzdő egyház
ünnepélyes megemlékezése a szenvedő egy-
házról.

Az ünnep már az ókori Rómában is létezett
feralia néven. A katolikus egyházban először
998-ban ünnepelték. Szent Odiló clunyi ben-
cés apát kezdeményezése volt, hogy a Minden-
szentek napja után, amely az üdvözült lelkekre
emlékezik, emlékezzenek meg valamennyi el-
hunyt hívőről is. Az ünnep a 11. században ter-

jedt el széles körben a clunyi bencések hatá-
sára, a 14. században vált hivatalossá.

A hazai halottkultusz múltjából annyit
mégis el kell mondanunk, hogy a temető (cin-
terem) valamikor körülvette a templomot. A
halottat a gyászházból vagy a templomba,
vagy csak a templom előcsarnokába (limbus)
hozták. Itt folyt le a temetési szertartás, búcsúz-
tatás, innen vitték és hantolták közeli sírjába. A
szertartás alatt, máshol közvetlenül a temetés
után vagy a templomajtóban, vagy a halott sír-
jánál osztották ki a megholt üdvösségéért való
imádság fejében a koldusok, ispotálybeliek:
betegek, elhagyott öregek között a gyászoló
család ajándékát, főleg kenyeret, kalácsot, bort,
gyertyát. Egyes helyeken a halottas házban ült
tort a meghívott szegények, koldusok, fél-
kegyelműek ünnepélyes megvendégelése
előzte meg. Olykor a halott végrendeletében is
meghagyta az alamizsnaosztás idejét és
mértékét. Ezt a hátramaradt élők lelki-
ismeretesen teljesítették is, mert féltek, hogy
halottjuk lelke hazajár. Az ősi hagyomány
vidékenként más-más helyi formában maradt
fönt.

Az ünnepet azért látták szükségesnek, mert a
katolikus gondolkodás szerint a kisebb bű-
nökért a lélek a purgatóriumban bűnhődik és
üdvözülését meggyorsíthatja, ha az élők kö-
nyörögnek érte. 

Archaikus felfogás szerint a nap alkonyattól
másik alkonyatig tart. Így érthető a halottak es-
téje elnevezés, amely Mindenszentek napjának
estéjét jelenti.

Összeállította, fotók: Jáki Réka

ü n n e p e m l é k e z é s  ü n n e p  

Mindenszentek ünnepe és Halottak napja



2011. október 20-án lezajlott a Liszt Ferenc
nevével fémjelzett I. Országos Zeneiskolai
Orgonaverseny Kiskunlacházán. A résztvevők
Budapestről, Vácról, Nyíregyházáról, Dédesta-
polcsányból, Kiskőrösről, Veszprémből, Eger-
ből és Bajáról érkeztek. A kiskunlacházi Volly
AMI három orgonista növendéket delegált a
versenyre, akik közül Szabó Veronika Kiskun-
lacházát, Dóczi Mihály Ráckevét, Jób Zsófia
Szigetszentmiklóst képviselte. Tanáruk Bilku
Marina. A zsűri elnöke dr. Csanádi László volt,
aki az országban második orgonistaként október
18-án szerezte meg a habilitált doktori címet. Őt
ebből az alkalomból is szeretettel köszöntöttük.
Az eredmények meghatározásában segítségére
voltak Dr. Bednarik Anasztázia, a Váci Zene-
művészeti Szakközépiskola igazgatónője,
Mátyus Gabriella, a Miskolci Konzervatórium
tanára, és Szilágyi Gyula, mindannyian orgona-
művészek. 

A zsűri tanácskozása alatt a versenyzők rác-
kevei kiránduláson vettek részt, melynek során
megtekintették a szerb ortodox és a római kato-
likus templomokat, a Savoyai-kastélyt, vissza-
úton pedig betértek a kiskunlacházi „Angyalos
Házba”. Este hétkor díszvacsora fogadta a ven-
dégeket, itt történt meg az eredmények kihirde-
tése is. Összesen 17 versenyző között 6 bronz, 7
ezüst és 4 arany minősítés került kiosztásra. A
zsűri elnöke külön kiemelte, hogy a versenyek
többségén fenntarják a jogot, hogy egyes ver-

senyzőket nem minősítenek, itt azonban nagyon
magas színvonalról és felkészültségről tettek ta-
núságot a növendékek. Így mindenki kaphatott
minősítő oklevelet. Dóczi Mihály bronz minősí-
tést kapott, melynek átadásakor külön kiemel-
ték, hogy Bach játéka kifejezetten lendületes
volt, így azt remélik tőle, hogy a következő al-
kalommal még jobban fog teljesíteni. Szabó
Veronika ezüst minősítéssel hozott dicsőséget
Kiskunlacházának, és Jób Zsófia volt az, aki
kiemelkedő játékával kiérdemelte, hogy átve-
gye a mindössze négy arany minősítés egyikét. 

Az arany minősítésű növendékek között fo-
gadhattunk egy látássérült fiút, aki bámulatos te-
hetségével elkápráztatott bennünket. Látóként is
megérdemelten kaphatta volna az arany minősí-
tést, így azonban minden versenyző és tanár
megbizonyosodhatott arról, hogy micsoda küz-
deni vágyás lakhat egy sérült emberben, és mi-
lyen sikerekre viheti őt a muzsikálás szeretete.
Neki külön gratulálunk és minden jót kívánunk!
Reméljük, láthatjuk és hallhatjuk őt Ráckevén is
játszani. 

A szervezésében és lebonyolításában is rend-
kívül sikeres verseny után mindenki kifejezte
azt a vágyát, hogy jövőre is találkozzunk. Bíz-
zunk benne, hogy ez a találkozó hagyománnyá
válik, és még sok térségi orgonista mutathatja
meg tudását országos szinten is. 

Bilku Marina
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November 1. kedd 
Őszidő nyugdíjas klub soros összejöv. 17.00
November 4. péntek 
Polgárőrség soros összejövetele 19.00
November 11. péntek 
Kelemen Dénes Lehel festőművész 
„Csillag születik” c. kiállításának 
megnyitója a Keve Galériában 17.00
November 26. szombat 
Nyugdíjas bál, Őszidő nyugdíjas klub
November 28. hétfő 
Ráckevei Baráti Kör soros összejöv. 17.00
Berlin az élő történelem Előadó: Heiling Ottó
November 29. kedd 
Alkotóművészek és Művészetbarátok soros
összejövetele 17.00

Rendszeres foglalkozások

• Jóga, minden hétfőn 19.00-tól • Magyar-
országi Harmonikások Kulturális Egyesülete
minden hétfőn 18.00 órától • Nyugdíjas torna
minden szerdán 14.30 • Énekes óvoda Min-
den szerdán 17.00 • Balettfoglalkozás minden
csütörtökön 16-18 és szombaton 9-11 • Rin-
gató minden csütörtökön 9.15 • Dínomdánom
Népzenei Együttes próbája minden pénteken
18 órától • Bokréta Néptáncegyüttes próbája
minden hétköznap 16.00 órától • Kéve Nép-
táncegyüttes próbája minden pénteken 19.30
órától • Jóga2, minden pénteken 18:30-tól

Kiállítások:

Kísérleti Galéria Ács Károly Művelődési
Központ emeleti aula Id. Jákó Balázs fest-
ményei
Városi Képtár a XX. századi természetelvű
festészet és a város környékén élő művészek
bemutatkozása, valamint Patay László –
Munkácsy- díjas – festőművész állandó kiállí-
tása tekinthető meg.
Keve Galéria Bicsár Vendel ötvösművész
kiállítása
Kelemen Dénes Lehel festőművész „Csillag
születik” c. kiállítása, nov. 11-től

Termékbemutatók, vásárok:

November 8. kedd
Gyerekruhavásár 9.00-12.00
November 18. péntek
Vegyescikkvásár 9.00-12.00

Novemb er havi
progr amja

Ráckeve is jól szerepelt az I. Országos Zeneiskolai 
Orgonaversenyen

A Pest Megyei Múzeumok Igazgatósága
a ráckevei „Árpád” Muzeális Gyűjtemény és Kiállítóhely

szeretettel meghívja Önt és kedves családját

Bráda Tibor
Munkácsy-díjas festőművész

70. születésnapja alkalmából rendezett 

Látvány és áhítat
című kiállításának megnyitójára

2011. november 17-én (csütörtök) 17 órára
a múzeum kiállítótermébe (Ráckeve, Kossuth L. u. 34.)

A tárlatot megnyitja: Sipos Endre filozófus, festőművész
Közreműködik: Breznyán-Tokai Ágnes énekművész

A kiállítás támogatója: Ráckeve Város Önkormányzata

A kiállítás megtekinthető november 17 - 2012. 01.15-ig hétfő kivételével, naponta 13-tól 17 óráig.
Délelőtt csoportos látogatókat előzetes bejelentés alapján fogadunk!

2300 Ráckeve, Kossuth L. u. 34. • Tel.: (24)519-035 • e-mail: reka.jaki@pmmi.hu
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Közlekedési hírek
Szeptember 21-én a kora reggeli órákban egy

Suzuki személygépkocsi haladt a Peregi Dunaso-
ron Kiskunlacháza irányába. Vele szemben ha-
ladt egy másik személygépkocsi, nem tartottak
kellő oldaltávolságot és a bal oldali visszapillantó
tükrök összeértek. Anyagi kár keletkezett, folyik
a szabálysértési eljárás. Mindkét fél elmaraszta-
lásra számíthat, talán egy kis türelem, vagy odafi-
gyelés jobbra, többre vezetett volna. 

Szeptember 22-én egy ráckevei 35 éves férfi a
motorkerékpárjával a Széchenyi utcán haladt.
19.10 óra körül járt az idő, egy útkanyarulatban
eddig nem tisztázott okokból letért az útról, a jobb
oldali útárokba haladt és még egy kerítésnek is
nekiütközött, majd elesett a motorkerékpárral.
Személyi sérülés is történt, folyik a szabálysértési
eljárás. 

Október 10-én 12.30 óra körüli időben egy
Peugeot személygépkocsi vezetője nem biztosí-
tott elhaladási elsőbbséget az Ady Endre utca és
az Árpád utca kereszteződésben a védett útvo-
nalon közlekedő Daewoo Matiz szgk. sofőrjének
és összeütköztek. Pedig ott Állj! Elsőbbségadás
kötelező! jelzőtábla is van, de szerencsére csak
anyagi kár keletkezett, folyik az eljárás. 

Érdekességek, kisebb súlyú cselekmények
Szeptember 19-én 13.20 órakor H. Béla „Híd-

ember” került igazoltatásra, mert erősen ittas álla-
potban közeledett az Árpád híd vasszerkezete irá-
nyába. Az intézkedő rendőrök kérdésére azt vála-
szolta, hogy olyan szép ez a híd és ő fel szeretne
mászni rá, mire biztonsági intézkedés keretében
előállításra került. Kijózanodása után normális
ember módjára hazaballagott. 

Szeptember 15-én 13.00 óra körül a katolikus
temetőben pénz- és irattárcát lopott el ismeretlen
elkövető, amíg szerettei sírját gondozta a sértett. 

Szeptember 18-án 01.30 óra körüli időben egy
kiskunlacházi idős hölgy kosarát lopta el alkalmi
tolvaj a Ráckeve HÉV-állomáson, az még a mai
napig rejtély, hogy az idős hölgy mire várt ott a
padon. A történet lényege, hogy megjelent mel-
lette egy csikket gyűjtögető „TÖRPE” becenevű
fiatal férfi és addig-addig ólálkodott, míg a néni
kosarával felpattant egy kerékpárra és elbicikli-
zett. A néni teljesen jogosan nagyon felháboro-
dott, de sajnos egy-két nap eltelt mire sikerült
azonosítanunk és felelősségre vonnunk a tolvajt.
A kerékpárral a MOL kút mögötti szelektív hul-
ladékgyűjtőhöz ment és ott a kosárból kivette a
pénztárcát a pénzzel és a kosarat eldobta. Nem
volt józan, bánta amit elkövetett, az ő ügyében is
a Ráckevei Városi Bíróságra kerül az akta. 

Ugyancsak szeptember 18-án érkezett a beje-
lentés, hogy fiatalkorú L. Máté Ráckeve, Marossy
utcai lakos ismét eltűnt, de aztán megkerült,
szülei és az intézkedő rendőrök nagy örömére…

Szeptember 20-ával kezdődően több családi
botránynál is intézkedtek rendőreink, ami nem

volt jellemző Ráckeve lakosságára. Jó lenne, ha
ezek a családi veszekedések nem torkollnának
rendőri intézkedésbe, testi sértésbe, szép lenne
ezeket európai módon megbeszélni, átgondol-
ni… 

Október 1-jén a hajnali órákban egy személy-
gépkocsi begurult a piactérről a Dunába. A tu-
lajdonos megérkezett árulni a piacra, orral előre
megállt a Duna irányába, de nem volt sebesség-
ben a jármű és nem húzta be a kéziféket. A lejtős
részen az autó megindult, a tulajdonos már nem
tudta megállítani és a féket sem tudta a nyitott ab-
lakon benyúlva behúzni, elmerült a jármű. A tűz-
oltók mentették ki a vízből a személygépkocsit és
a tulajdonosnak a piacfelügyelő nyújtott segítsé-
get a vízből való meneküléséhez. 

Október 2-án a Kossuth L. u. 102. szám előtt
egy fekvő férfit találtak a járókelők, sajnos a kiér-
kező ügyeletes orvos és a mentők már nem tudtak
segíteni rajta. Egy budapesti férfi volt, a fiának
van Ráckevén hétvégi háza, az ügyben nem fo-
lyik sem büntető, sem közigazgatási eljárás. 

Október 13-án a Penny Marketben kora dél-
után egy 10 és egy 9 éves lányka csokoládét
lopott. Ketten 207 Ft kárt  okoztak, 3 db csokit
loptak el. Biztonsági intézkedésként hazavittük
őket a szüleikhez, ügyükben gyermekkor miatt
nem fogunk  eljárást kezdeményezni. 

Bűncselekményekről
Szeptember 18-ra virradóra a Búza utcában

egy családi házhoz tartozó nyári konyhába és
melléképületbe törtek be, gázpalackot, mosógé-
pet és befőtteket loptak el. 

A Keszeg sor végén egy víkendházba törtek be
szeptember 20-ra virradóra, gázpalackot, kony-
hai eszközöket és Nintendo játékot loptak el.
Ugyancsak szeptember 20-ra virradóra a Keszeg
soron, de az elején egy kerékpárt loptak el a ház
udvaráról. Piros színű, csomagtartós, több-
sebességes és a kerekein oldalt sárga színű sze-
gély látható, keressük a tolvajt és a kerékpárt is. 

Szeptember 16-29. közötti időben a Kerek-
zátony szigeten 2 db betörést is regisztráltunk.
Azonos módszerrel törtek be és TV-t, DVD-leját-
szót, konyhai eszközöket, csónakmotort loptak el.

Szeptember 21-én a kora délutáni órákban az
elhíresült trombitatolvajt fogták el ismét az
intézkedő rendőrök. A Bűnügyi Osztály ismét
eljárást folytat a nyár elején elfogott trombita-
tolvaj ellen. A 12 éves fiú most is különleges cse-
lekményt követett el. A Duna-parton egy vízre ki-
kötött hajóra mászott fel és onnan lopott szerb és
magyar készpénzt, illetve egy digitális fényképe-
zőgépet. Ezek a száraz tények. De a történet úgy
teljes, hogy a Ráckeve Polgármesteri Hivatal
egyik dolgozója, akinek ezúton is köszönetet mon-
dunk szeptember 21-én 16.00 óra körül telefonon
bejelentést tett, hogy egy fiatalember digitális
fényképezőgépet árul a piactéren. A Posta, a
Rendőrség és a Bíróság előtti részen sikerült a

gazfickót elfogni, bár nagyon nehezen állt kötél-
nek, alig lehetett bekísérni a Rendőrség épületé-
be. Itt először nagyon szemtelenül viselkedett,
minden kérdésre ÉS volt a válasza és sem a nevét
sem egyéb dolgot nem akart az intézkedő rend-
őrökkel közölni. Majd mikor az egyik rendőr kér-
dezte tőle, hogy nem te vagy-e a trombitatolvaj és
tagadod-e, erre azzal válaszolt, hogy nem is
trombita volt, hanem harsona…

Akkor kezdett el közlékenyebb lenni, mikor a
tanárairól és életkörülményeiről kérdezték, majd
aztán beismerő vallomást tett. Ennek az ügynek is
megszüntetés lesz a sorsa, hiszen az elkövető
gyermekkorú,  csak elgondolkoztató, hogy mire
viszi még ez a fiú… Ez a harsona, fényképezőgép,
készpénz tolvaj… Későbbi kihallgatásai során az
Árpád Fejedelem Általános Iskolában elkövetett
lopásait beismerte és elismerte azt is, hogy több
osztályteremben kutakodott iskolatársai táskájá-
ban, kabátjában némi készpénz reményében…
Mivé lesz ez a világ, hogyan lehetne ezt a gyere-
ket jóra átnevelni?!

Szeptember 26-ra virradóra  Tókert soron par-
koló Cabrio személygépkocsi ponyváját, mereví-
tő szerkezetét lopták el és az autóból CD-leját-
szót, CD-lemezekkel, még a kormánykereket is
elvitték. 

Szeptember 30-án a nappali órákban a Becsei
úton betörtek egy családi házba és annak pincéjé-
be, onnan ékszert, transzformátort loptak el. 

Október 06-án 21.00 óra körüli időben a Gábor
Áron utcán megrongálták egy családi ház bejárati
ajtaját. 

Október 08-án a kora reggeli órákban a
Leányvári erdőben betörtek a GO-KART pálya
épületébe és onnan fémpénzt tulajdonítottak el. 

Október 09-re virradóra a Szt. Vendel utcán
egy családi ház kerítését fűzték ki és onnan szer-
számokat, rézkábelt, akkumulátort loptak.  

Október 12-én a nappali órákban a Május 1.
utcában betörtek egy családi házba és onnan ék-
szereket vittek el. 

Körözési hírek
Farkas György 31 éves Ráckeve Soltra A. u.

57. sz. alatti lakos ellen egy elfogatóparancs van
érvényben csalás miatt a Budakörnyéki Bíróság
körözi. 

Kiss Krisztián 34 éves Ráckeve, Haladás u. 20.
sz. alatti lakos ellen a Pest Megyi Bíróság BV
Csoportja adott ki körözést lopás miatt.

Ittas járművezetés bűncselekmény miatt körö-
zést adott ki a Pest Megyei Bíróság BV Csoportja
Bunkóczi Imre 53 éves Ráckeve, Ilona köz 1.
szám alatti lakos ellen.

Információ vagy egyéb adat esetén értesíthetik
a körözési előadót is vagy bármelyik rendőrt.

Boros László Ráckeve, Újhegy Szórt terület
72. sz. alatti lakost a Bp. XX. és XXI. ker. Bíró-
ság keresi garázdaság bűncselekmény miatt.

A Ráckevei Rendőrkapitányság telefonszámai:
06-24-518-680, 06-24-518-690

06-20-444-1268
Szabó Sándor r. alezredes

Rendõrségi hírek



A Dömsöd elleni 5:0-ás hazai győzelmet kö-
vetően ismét szomszédvár rangadó várt a Rác-
kevére. Ezúttal Kiskunlacházára utazott együtte-
sünk. A „góllövő cipőjét” ezúttal sem felejtette
otthon a Ráckeve. 

Kiskunlacháza–Ráckeve 1:6 (1:2)
Ráckeve: Bongó N., Vedres, Lakics, Kele-

men G., Lerner B., Bonhardt, Gyurcsányi, Papp
L., Cserna, Varga G., Kovács N. Csere: Zelei
(k), Kovács P., Tóth J., Csontos, Szöllősi, Májer.
Góllövők: Cserna 2, Kovács N., Varga G.,
Kovács P., Szöllősi. Edző: Pirisi Sándor.

Viszonylag korán, már a 9. percben megsze-
reztük a vezetést. Kovács N. a kapust is elfektet-
ve talált a hálóba (0:1). Főleg a hazaiak „jóvoltá-
ból” lassú iramú, visszafogott játék alakult ki. A
18. percben teljesen váratlanul kiegyenlítette
hátrányát a hazai csapat (1:1). Két kevei lehető-
séget követően a 38. percben szinte kispályás já-
ték után ismét vezettünk, ezúttal Cserna talált be
(1:2). Alig kezdődött el a második játékrész,
máris növeltük előnyünket. Cserna erőszakosan
labdát szerzett, és biztos lábbal értékesítette le-
hetőségét (1:3). A 49. percben Kovács N. labdá-
ját Lakics fölé lőtte. A Keve támadásban maradt,
és néhány lehetőséget követően ismét gólt sze-
reztünk. Kovács N., Varga G. kényszerítőt kö-
vetően újra zörgött a lacházi háló (1:4). A 75.
percben Kovács P. hatalmas gólt lőtt távolról
(1:5). A 83. percben Szöllősi állította be a vég-
eredményt (1:6). A Ráckeve tulajdonképpen fél-
gőzzel is magabiztos, nagy arányú győzelmet
aratott.

Az újonc Dabas-Gyón vendégjátékát vártuk a
következő fordulóban.

Ráckeve–Dabas-Gyón 1:2 (0:0)
Ráckeve: Bongó N., Lerner B., Lakics, Kele-

men G., Vedres, Bonhardt, Gyurcsányi, Papp L.,
Cserna, Kovács N., Varga G. Csere: Zelei (k),
Kovács P., Mező N., Májer, Tóth J. Góllövő:
Cserna. Edző: Pirisi Sándor.

Óvatosan kezdték a mérkőzést a csapatok,
igyekeztek fogást találni egymáson. Ami vi-
szont ezután következett az megérne egy misét.
A félidő hátralévő részében a Ráckeve szerény
számítások szerint is 6-7 ziccert hagyott ki, ami
bizony hatalmas luxus. Ezt követően nem meg-
lepő, hogy az első félidő 0:0-át hozott. A Rácke-
ve a második játékrész elején megszerezte a ve-
zetést, a kilépő Cserna talált a kapuba (1:0).
Lélektanilag úgy tűnt, hogy rendben van a mér-
kőzés. Sajnos nem így történt. Az „érdekes” fel-
fogásban bíráskodó játékvezető jó néhány 20
méter körüli szabadrúgást „ajándékozott” a ven-
dégeknek, melyek egyikéből ki is egyenlítettek
(1:1). A további kevei próbálkozások meddőnek
bizonyultak, és a 85. percben egy kontrából a
vendégek a győztes találatot is belőtték (1:2). A

Ráckeve, különösen az első játékrészben leren-
dezhette volna a mérkőzést, hiszen szinte szá-
molatlanul hagyta ki lehetőségeit. A második
félidei lélektani előny sem bizonyult elégnek, és
a szívós vendégek a maguk javára fordították a
mérkőzést, némi játékvezetői segédlettel.

Gyálra utaztunk a következő hétvégén, és
csak bizakodhattunk abban, hogy nem szakad
meg a hagyomány, hiszen mi nyerni szoktunk
Gyálon.

Gyál–Ráckeve 1:3 (0:0)
Ráckeve: Bongó N., Vedres, Lakics, Kele-

men G., Bonhardt, Kovács P., Gyurcsányi, Papp
L., Varga G., Kovács N., Cserna. Csere: Cson-
tos, Szöllősi, Májer, Mező N. Góllövők: Cserna
2., Tóth J. Edző: Pirisi Sándor.

A Ráckeve különösen az első játékrészben az
egy héttel korábbi önmagát idézte. A második
félidőben azért kijött a két csapat közötti tudás-
beli különbség, már ami az eredményt illeti. A
Ráckeve nem lehet nagyon büszke erre a pro-
dukcióra, de legalább a három bajnoki pontot
begyűjtötte. 

A legutóbbi bajnokságban még a megyei első
osztályban szereplő Tápiógyörgye vendégjátéka
következett.

Ráckeve–Tápiógyörgye 0:2 (0:1)
Ráckeve: Bongó N., Mező N., Lakics, Kele-

men G., Vedres, Kovács P., Gyurcsányi, Papp
L., Cserna, Kovács N., Varga G. Csere: Zelei
(k), Tóth J., Szöllősi, Májer. Edző: Pirisi Sándor.

A mérkőzés első felében még jobbára a Keve
próbálkozott, és 2 nagy lehetőséget is elrontott. A
játékban sok-sok hiba dominált, és mindezt te-
tézte a vendégek vezető találata, amely lesből
esett (0:1). Mindez még nem volt elég, hiszen
Papp-ot a játékvezető második sárga lapja miatt
kiállította. A 46. percben még Varga G. lehetősé-
ge borzolta a kedélyeket. A 60. percben Csernát
is leküldte a játékvezető, majd ezt követően Szöl-
lősit a kispadról állította ki, és Pirisi Sándor edzőt
is elküldte a kispadtól. A fentieken kívül még
seregnyi sárrga lapot is kiosztott a rendkívül
indiszponált játékvezető a tulajdonképpen dur-
vaságot nélkülöző mérkőzésen. Ezekután nem
nagyon meglepő, hogy botrányos körülmények
között ért véget a mérkőzés. A játékvezető saját
magának köszönhette az attrocitásokat hozó
befejezést, és még valaki másnak is...

A Ráckeve a negyedik helyen áll jelenleg, de
azonos pontszámmal a második helyezettel. 

Az ifjúságiak mérkõzéseirõl

Kiskunlacháza–Ráckeve 5-0 (2:0)
Ráckeve: Jónás L., Szász Sz., Birtha, Horváth

B., Pirisi D., Kovács M., Dulcz D., Orosházi,

Papp K., Moharos P., Dudás. Csere: Varga B.,
Marczin A. Edző: Fazekas Ferenc.

A Ráckeve 1:0-nál két hatalmas ziccert is
lehibázott.

Ráckeve–Dabas-Gyón 1:0 (0:0)
Ráckeve: Gergő J., Szász Sz., Szarka Á.,

Birtha, Horváth D., Jónás L., Dulcz D.,
Orosházi, Bajai, Moharos P., Dudás. Csere:
Varga B., Papp K., Kovács M., Hatvani, Szabó
Z. Góllövő: Dudás. Edző: Fazekas Ferenc.

Az ifjúsági csapat második győzelmények
örülhettünk. 

Gyál–Ráckeve 3:3 
Góllövő: Bajai 3. Edző: Fazekas Ferenc.
Az első idegenbeli pontszerzésnek örülhet-

tünk.
Ráckeve–Tápiógyörgye 1:2 (0:1)
Ráckeve: Gergő J., Jónás L., Szarka Á.,

Birtha, Pirisi D., Horváth D., Szabó Z., Dulcz
D., Bajai, Moharos P., Orosházi. Csere: Szász
Sz., Varga B., Kovács M., Hatvani., Papp K.
Góllövő: Bajai. Edző: Fazekas Ferenc.

A vereség mértéke a hazaiakra nézve volt
hízelgő.

Az U15-ök mérkõzéseirõl
Szigetújfalu–Ráckeve 2:12 (1:8)
Góllövők: Surányi P. 5, Vizeli 3, Szanyó L. 2,

Áj D., Droszd D. Edző: Balczer Ambrus.

Örkény–Ráckeve 1:3 (0:3)
Góllövők: Szanyó L. 2, Vizeli. Edző: Balczer

Ambrus.

Ráckeve–Gyál 1:3 (1:1) 
Ráckeve: Ötvös, Cserna J., Juhász, Szabó R.,

Horváth K., Vizeli, Droszt, Surányi, Szűcs,
Szanyó L., Kalapács P. Csere: Áj D., Kovács D.,
Dulcz A. Góllövő: Vizeli. Edző: Balczer
Ambrus.

Az ellenfél az első két mérkőzésén 30 gólt
rúgott.

Ráckeve–Dunaharaszti 2:1 (0:1)
Góllövő: Cserna J. 2. Edző: Balczer Ambrus.
Értékes győzelmet arattunk a jó erőkből álló

Dunaharaszti ellenében.

Az U-13-ok mérkõzéseirõl
Dunavarsány–Ráckevei Vitézek 1:7 (1:7)
Góllövők: Kalmár S. 3, Tóth Á. 2, Halfinger,

Takács P. Edző: Papp László.

Taksony–Ráckevei Vitézek 2:2 (0:2)
Góllövő: Takács P., Cserna B. Edző: Papp

László.
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A döntetlent csak hírbõl ismerõ csapat a Keve
(6 gyõzelem és 3 vereség az eddigi mérleg)



2011/2012 Pest megyei kézilabda bajnokság
(őszi forduló)

Mérkőző csapatok Felnőtt mérkőzés dátuma
Hazai csapat Vendégcsapat Év, hónap, nap Óra, perc

Ráckeve VKSK Aranyszarvas SE 2011. 11. 05. szombat 18:00
Örkény SE Ráckeve VKSK 2011. 11. 12. szombat 18:00
Ráckeve VKSK Sárkányok KSE 2011. 11. 19. szombat 18:00
Ráckeve VKSK Százhalombattai DKSK 2011. 11. 26. szombat 18:00
Aranyszarvas SE Ráckeve VKSK 2011. 12. 02. péntek 19:30

A HAZAI MÉRKŐZÉSEK HELYSZÍNE: 
2344 Dömsöd, Sportközpont, Széchenyi utca 9/c.

2011. november 23

k é z i l a b d a  l a b d a r ú g á s  f e k v e n y o m á s  
A játékvezető alaposan belenyúlt a mérkőzés-

be. 

Ráckevei Vitézek–Alsónémedi 1:2 ( 1:1)
A Ráckeve játékoskerete: Varga T., Szantai,

Balogh L., Janikovszki, Feith T., Boros A., 
Sallai D., Novák Zs., Kalmár S., Halfinger K.,
Cserna B., Takács P., Takács M., Balogh J.,
Pergel K., Forgács, Deák B., Novák G. Gólövő:
Kalmár S. Edző: Papp László.

A Ráckeve alaposan megérezte a Taksonyban
súlyosan megsérült Tóth Ákos hiányát.

Bugyi–Ráckevei Vitézek 4:2 (2:1)
Góllövő: Kalmár S. 2. Edző: Papp László.
A végeredményt 3 kapusbaki jelentősen

befolyásolta.

SZTK-ERIMA–Ráckevei Vitézek 3:5 (1:2)
Góllövők: Kalmár S. 2, Novák Zs., Sallai D.,

Cserna B. Edző: Papp László.

Ismét elindult a már korábban beharangozott
Bozsik Program. Jelenleg két helyszínen va-
gyunk túl (Kiskunlacháza, Halásztelek) és a rác-
kevei fiatalok mindhárom korcsoportban re-
ménytkeltően mutatkoztak be. Az U7-es korosz-
tályban két csapattal is részt vettünk. 

Losits János

Verőcemaros után Százhalombattára szólított
a sorsolásunk, és nem sok jóra számíthattunk. 

Százhalombatta–Ráckeve VKSK 35:19
(17:10)

Ráckeve: Kalapács I., Kovács I., Márczy G.
1, Sztázics R., Béczi J., Nagy A. 1, Balogh J.,
Marton Cs. 1, Cser J. 3, Láng T. 1, Jonás P. 9,
Borbély I. 3, Molnár D. Játékos-edző: Béczi
János.

A sokkal régebbi és folyamatos kézilabda
kultúrával bíró Batta, ráadásul lényegesen jobb
létesítmény helyzettel, és anyagi háttérrel ren-
delkezik mint a Ráckeve.

Budakalászra látogattunk a következő fordu-
lóban, meglehetősen bizonytalan előjelekkel. 

Budakalász–Ráckeve VKSK 26:31 (13:13)
Ráckeve: Sáfrányos A., Kovács I., Márczi G.

1, Sztázics R., Béczi J. 5, Nagy A. 1, Marton Cs.
2, Cser J. 4, Láng T. 3, Jónás P. 2, Borbély I. 5,
Molnár D. 5. Játékos-edző: Béczi János.

A Ráckeve 7:1-es hátrányból is talpra állt, és a
félidőben már egalizálta a hazaiak előnyét. A
második félidőben a Keve előnyre tudott szert
tenni, és ezt a mérkőzés végéig magabiztosan
megőrizte. Sajnos a jegyzőkönyvben szereplő
adatok nem pontosak, különösen ami a szerzett
gólok számát illeti.

A korábban mumusnak számító Gödöllő ven-
dégjátékát vártuk a következő fordulóban. 

Ráckeve VKSK–Gödöllő 25:22 (10:11)
Ráckeve: Sáfrányos A., Kovács I., Balogh J.

1, Márczi G. 2, Sztázics R., Béczi J. 2, Nagy A.,
Marton Cs. 4, Cser J. 1, Láng T. 2, Jónás P. 10,
Borbély I. 3, Molnár D. Játékos-edző: Béczi
János / Losits János.

Az első félidőben a Ráckeve nem igazán ta-
lálta meg a szívós Gödöllő elleni hatékony harc-
modort. A félidőben azonban rendezte sorait, és
a látható végeredménynél magabiztosabb győ-
zelmet aratott.

Mogyoródra utaztunk, ahol is szívfájdal-
munkra új tornacsarnokban fogadtak bennün-
ket. 

Mogyoród II–Ráckeve VKSK 33:27 (20:14)
Ráckeve: Sáfrányos A., Kovács I., Béczi J. 3,

Borbély I. 8, Jónás P. 8, Molnár D., Láng T. 4,
Cser J. 1, Marton Cs. 2, Sztázics R. 1. Játékos-
edző: Béczi János / Losits János.

A címben említett kisebb-nagyobb hibák,
különösen ezen a mérkőzésen voltak szem-
betűnőek. A Mogyoród most nyert először el-
lenünk.

Losits János

Családi egészségnap
Ráckeve Város Művelődési, Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottsága az Árpád Fejedelem

Általános Iskolával karöltve egészségnapot szervez
2011. december 2-án pénteken 14 órától 17-ig.

Helyszín: az iskola helyiségei forgószínpad jelleggel.
Lesz: – kenyérsütés, pástétom és gyógytea készítése,

– gyógytorna gyerekeknek és felnőtteknek,
– előadássorozat a káros szenvedélyek megelőzésére,
– termékbemutatók tanácsadással.

Minden érdeklődőt szeretettel várunk!
Szervezők

Itt az utánpótlás!
Az október 22-én Komáromban megrende-

zésre kerülő Magyar Bajnokságról két arany-
éremmel tértünk haza!

Baranyai József Master’s III-as kategóriában
lett aranyérmes 102,5 kg-mal, míg az utód
Hajdú Martin ifjúsági versenyzőként 95 kg-mal
lett aranyérmes.

Gratulálunk a győzteseknek!
Baranyai Anikó

Kézilabda
Vállalható szereplés, kisebb-nagyobb hiányosságokkal



24 2011. november

Köretek
Folytatom a köretek sorát, mert legnagyobb

örömre olyan visszajelzést kaptam, hogy még
írjak valami „mást”, ne a szokásost. Sok esetben
a köretet önálló fogásként is lehet tálalni. Ilyen-
re gondoltam.

Krumpli – cukkínis 
palacsintatésztában

Mennyiséget nem írok, csak az elkészítést. A
krumplit héjában megfőzöm, leszűröm, meg-
tisztítom, félbe vágom. Ha kihűlt lisztbe forga-
tom, majd cukkínis palacsinta masszában meg-
forgatom, forró olajban kisütöm, papírtörlőre
szedem.

Szaftos húsok mellé kiváló, de joghurtos
mártással önálló fogás lehet.

Tejszínes, zöldfûszeres burgonya
Hozzávalók: tepsi méret.
2 kg burgonya, 1 főzőtejszín, só, bors, 2 ge-

rezd fokhagyma, zöldfűszerek: zsálya, rozma-
ring, petrezselyem, metélőhagyma, kakukkfű,
olaj, margarin.

A krumplit megtisztítom, vastag karikára vá-
gom, kb. 10 percet főzöm sós vízben. Zöldfű-
szereket, sót, borsot, fokhagymát összeaprítom
kb. 1 dl olajjal összekeverem. A krumplit leszű-
röm. Összekeverem a fűszeres olajjal.

Egy tepsit kimargarinozok, beleöntöm a
krumplit, rálocsolom a főzőtejszínt, sütőben pi-
rosra sütöm. Minden hús körete lehet. Nagyon
finom.

Színes rizs
Hozzávalók: 2 zacskó előfőzött rizs, 1 köze-

pes cukkíni, 5-6 db aszalt olajos paradicsom,
olaj, rózsabors, petrezselyem.

A rizst előírás szerint megfőzöm. A cukkínit
kettévágom, közepét kikaparom felkockázom.
Kevés olajon roppanósra sütöm. Az aszalt para-
dicsomot is akkorára vágom, mint a cukkínit. A
rizst óvatosan összekeverem a cukkínivel és pa-
radicsommal. Sóval, rózsaborssal ízesítem te-
tejére petrezselyem kerül.

Szaftos és natúr hús mellé is tálalható.

Zöldséges kötegek
Hozzávalók: sárgarépa, cukkíni, fehérítőzel-

ler, egy csokor vékony lilahagyma, só, bors,
olívaolaj, balzsamecet.

A zöldségeket egyforma pálcikára vágom.
Kb. 12-13 cm-re. A cukkíni közepét kikaparom,
és úgy darabolom. Előtte a cukkíniből sajtvágó-
val lehúzok egy csíkot ebből kötöző anyagot ké-
szítek. A zöldségeket kb. 3 percre forró sós víz-
be dobom, leszűröm. A színes zöldekből a cuk-
kíni kötözővel „csokrot” készítek.

Tálra rendezem olivás, balzsamecetes, sós,
borsos öntettel leöntöm.

Grillhúsok mellé tálalható. Nagyon mutatós.

Kapros juhtúros galuska
Hozzávalók: A szokásos galuska masszába

aprított kaprot teszek, úgy szaggatom ki, főzöm,
leszűröm. Olajjal, juhtúróval óvatosan összeke-
verem. A juhtúróból csak annyi kell, hogy pi-
káns legyen épphogy érezhető legyen a juhtúró
jellegzetes íze. A harcsapaprikás nélkülözhetet-
len körete. Magában is fincsi.

Krumplis pogácsa
Hozzávalók: főtt krumpli, annyi liszt ameny-

nyit felvesz a krumpli, sózom, gyúrható legyen.
A főtt krumplit leszűröm, hagyom kihűlni,

összedolgozom a liszttel, sóval.
Kb. 1 cm-re kinyújtom pogácsaszaggatóval

pogácsákat nyomok forró olajon kisütöm. Papír-
törlőre szedem. Vadételek, raguk mellé tálalom.

Önállóan tetején hagymás tejföllel mennyei.

Tócsni
Ezerféleképpen lehet készíteni. A tócsnit lap-

csánkának, görhönynek, cicegének, lapotyának,
rösztinek is hívják, tájegységenként máshogy.

Ez az étel is a szegények eledele volt, mert re-
szelt nyers krumpli, liszt az alaprecept – ezt kell
összedolgozni ízesíteni forró olajba kanállal be-
leszaggatni – sütni.

Kerülhet bele tojás is, kefír vagy tejföl lé-
nyeg, hogy az állaga sűrűbb nokedli masszának
feleljen meg.

Következőképpen variálható: Kerülhet bele,
hagyma, tojás, petrezselyem – vagy cukkíni
vagy gomba vagy épp alma, hagyma, tojás, só,
bors, szerecsendió.

Sütéskor papírtörlőre szedem. Ez is szaftos
étel mellé, de felturbózva sajttal, vagy tejföllel a
tetején önállóan fogyasztható.

Még mindig nincs vége! Talán legyen majd
egy köret 3. folytatás???

Jó étvágyat, jó egészséget kívánok:

Fejérdy Győzőné/MARI

Üvegbe zárt nyár
Elszállt a fecske, üres a fészke, 
De mintha most is itt ficserészne,
Úgy kél a nap, és úgy jön az este,
Mintha még nálunk lenne a fecske.

(Kányádi Sándor: Valami készül)

Emma kecsapja

Hozzávalók: 3 kg paradicsom, 10 db szép
nagy alma, 10 db paradicsompaprika, 4 gerezd

fokhagyma, 3 db közepes hagyma. Jól meg-
mossuk a hozzávalókat, felvagdossuk, egy nagy
fazékba tesszük. Csak az almát kell meghámoz-
ni. Rászórunk 1 ek. szemes borsot, 1 ek. ka-
kukkfüvet, 4 db babérlevelet, 1 kk. szegfűsze-
get, 1 szerecsendiót reszelve, 1 kk. szegfűbor-
sot, pár db erőspaprikát (ízlés szerint).

Az edényt betesszük a sütőbe, és addig főz-
zük a benne lévőket, mígnem jó puhára megfő-
nek. Ekkor átpasszírozzuk egy másik edénybe.

Következik a fűszerezés: 15 dkg cukor, 5 dkg
só, 1,5 dl 10%-os ecet, 3 ek. mustár. Ezzel még
jól összerotyogtatjuk, közben kavargatjuk hogy
nehogy leégjen. Amikor az ízek jól összefőttek,
forró, száraz üvegekbe szedjük, tehetünk rá egy
kis Na-benzonátot, lekötjük, és másnapig száraz
dunsztba tesszük.

Az én zakuszkám
Hozzávalók: 3,5 kg paradicsompaprika, 2 kg

tök, 1,5 kg padlizsán, 1,5 kg húsos zöldpaprika
1 liter paradicsomlé, 40 dkg hagyma, 3 db szép
sárgarépa, 1,5 kg fejtős bab, l liter olaj, só, bors,
babérlevél, csipet szerecsendió.

Nagyon munkaigényes, lehet hogy 2 napon
át kell dolgozni vele, de megéri.

Első napon: 
– megsütöm a padlizsánokat szabad tűzön

tárcsán, megtisztítom, lecsurgatom
– megsütöm a zöldpaprikát, lesózom, lehú-

zom a héját
– megfőzöm a babot, lecsurgatom
– lereszelem a tököt, lesózom
– összedarabolom a paradicsompaprikát.

Második nap:
– megtisztítom a hagymát, ledarálom. Az

olajat egy nagy edénybe öntöm, és beleteszem a
darált hagymát. Amíg lassan párolódik, ledará-
lom a paradicsompaprikát, sárgarépát és hozzá-
teszem a párolódó hagymához. Beleteszem a
kifacsart tököt, a liter paradicsomlevet, babérle-
velet, sózom. Közben kevergetem. Kis idő múl-
va hozzáadom a ledarált padlizsánt, lehámozott
ledarált zöldpaprikát, a fejtőbab felét darálva,
másik felét egészben, megkóstolom, fűszere-
zem, és mehet a sütőbe. Néha, néha belekava-
rok, és addig főzöm, míg az olaj kezd feljönni a
tetejére. Ezt fontos megvárni, mert másképp el-
romlik a zakuszkánk. Mikor az olaj jön fel a te-
tejére, forró, száraz üvegekbe szedem. Én min-
den üveg tetejére forró olajat öntök, ezzel szige-
telem le. Pici Na-benzonátot szórok rá a bizton-
ság kedvéért, de ha hamar elfogy ezt kihagyhat-
juk. Száraz dunsztba helyezzük 2 napra, míg
teljesen kihűl, utána mehet a kamrába.

A téli zimankós estéken, reggeleken pirítós-
kenyérrel igazi ínyencség, visszaidézi a hosszú,
forró nyár hangulatát. Ne sajnálják rá az időt,
gyerekeknek, felnőttnek igazi vitaminbomba. 

Szász Veronika

Sütô-fôzô sarok
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LAPZÁRTA!
A Ráckevei Újság 

2011. DECEMBERI 
SZÁMÁNAK lapzártája: 

2011. november 24., 12.00 óra. 

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok

feltétlen megjelentetését! 
A hirdetések valódiságáért felelôsséget 

nem vállalunk!

E-MAIL CÍM VÁLTOZÁS!
E-mail elérhetőségek: 

jreka@invitel.hu 
rackeve@rackeve.hu 

rujsag@invitel.hu
Kérjük írásaikat, cikkeiket, 

információikat, hirdetéseiket ezekre a
címekre küldjék.

Az újság ára és a hirdetési tarifák nem
változtak a 2010-es évhez képest!

Köszönettel: 
Jáki Réka, szerkesztő

Magánállatorvosi ügyelet

2011. november 6.
Dr. Mészáros János

Kiskunlacháza, Rózsa u. 5.
Tel.: 06-20-927-2366

2011. november 12-13.
Dr. Guba Sándor

Szigetszentmárton, Bercsényi u. 8.
Tel.: 06-30-265-2515

2011. november 19-20.
Ifj. Dr. Fábián Miklós

Kiskunlacháza, Báthory u. 8.
Tel.: 06-30-951-0507

2011. november 26-27.
Dr. Nagy Zoltán

Dömsöd, Kossuth L. u. 95.
Tel.: 06-20-934-7625

2011. december 3-4.
Dr. Vona Viktor

Ráckeve, Kossuth L. u. 85.
Tel.: 06-20-926-4293

KÖR-TV ADÁSRENDJE
A KÖR-TV-t a UPC-Fibernet Kábelteleví-
zió hálózatán foghatják. Saját műsoraink:
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkeznek.

November 13. 
a Magyar Nyelv Napja.

Megünnepeljük e napot! 
A „Ráckeve Érték” Egyesület és a Cadran

Pizzéria és Pub közös rendezésében
Rendhagyó Irodalmi Kávéház 

keretében, 15 órától 
a Cadran Pizzéria és Pubban

Ráckevei Újság * Felelôs kiadó: Mesterné Veszeli Mária, jegyzõ * Felelôs szerkesztô: Jáki Réka * e-mail cím: rujsag@invitel.hu 
jreka@invitel.hu • rackeve@rackeve.hu * Leíró munkatárs: Ácsné Bezsenyi Ilona * A szerkesztôség címe: 2300 Ráckeve, Szent István tér 4. 

* PRESS+PRINT Kft. Kiskunlacháza, Gábor Áron u. 2/a * Eng. sz.: III/PHF/149P/1989 * ISSN 0864-9502 * Megjelenik: havonta

Köszönetnyilvánítás 
Köszönet mindazoknak, akik szeretett

fiúnk 
SÁRI CSABÁT 

utolsó útjára elkísérték, sírjára koszorút és
virágot helyeztek, jelenlétükkel szeretetüket
és tiszteletüket nyilvánították ki.

Köszönet mindazoknak, akik családunk
mély gyászában osztoznak.

Sári család

Köszönet
Ráckeve Város Közalapítvány kuratóriu-

ma a 2007-2008-2009. évben az állampolgá-
rok által felajánlott összesen 702.927 Ft sze-
mélyi jövedelemadó 1%-át az alábbi szerve-
zetek támogatására fordította. Ráckeve Város
Amatőr Futball Klub 202.927 Ft, a ráckevei
Református Egyházközség Szegedi Kis
István kórusa 50.000 Ft, Ráckeve Őszidő
Nyugdíjas Egyesület nyugdíjas karácsonyi
koncert megszervezésére 200.000 Ft, Rácke-
ve Ady Endre Gimnázium és Szakközépis-
kola fűtés támogatására 250.000 Ft támoga-
tásban részesült.

Köszönjük eddigi megtisztelő felajánlá-
saikat!

Huszár István
kuratóriumi elnök

***
Ráckeve Városi Ifjúság és Tömegsport

Támogatásáért Közalapítvány kuratóriuma a
2007. és 2009. évben az állampolgárok által
felajánlott összesen 169.269 Ft személyi jö-
vedelemadó 1%-át az alábbi szervezetek tá-
mogatására fordította. Kajak-Kenu Szakosz-
tály 42.317 Ft, Női Röplabda Szakosztály
42.317 Ft, Ráckeve Városi Kézilabda Sport
Klub 42.317 Ft, Kick-Box Szakosztály
42.318 Ft támogatásban részesült.

Köszönjük eddigi megtisztelő felajánlá-
saikat!

Borkovits József
kuratóriumi elnök

Ráckeve a nagy médiumokban 

A linkeket beírva bármely internetes kereső
programba Ráckevéről az utóbbi 2-3 hónap-
ban készült filmeket tekinthetnek meg!

MTV1 Magyarország c. műsor
http://videotar.mtv.hu/Videok/2011/08/06/1
4/Magyarorszag__turisztikai_maga-
zin_2011_augusztus_6__.aspx/VideoClick

RTL Klub Törzsutas magazin
http://www.rtlklub.hu/most/23787_torzs
utas_hetrol_hetre_hajt_bennunket_a_vagy_
hogy_ujabb_es_u

MTV1 Zegzugos történetek... Október 30.
12.05

Előkészületben:
MTV1 Horváth Nepomuki János élete, a 
legenda-dokumentációs és fikciós film

PRÁNA INGATLANIRODA. 
Ingatlanközvetítés, értékbecslés, 
„Keres-Kínál” hirdetésfelvétel. 

Cím: Ráckeve, Szent István tér 2. 
(Önkormányzattal szemben, OTP mellett.) 

Tel.: 06-20-9337-966, 
web: www.pranairoda.hu, 

e-mail: gala9905@fibermail.hu. 
Rugalmas nyitvatartás, telefonos egyeztetés

alapján az ügyfelek rendelkezésére állok.
***

KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok
javítása, felújítása.

Cím: 2300 Ráckeve, Gorkij u. 64. 
Telefon: 06-24-422-124 

Mobiltel.: 06-30-328-7793
***

KÚTFÚRÁS 110-es átmérőjű
CSATORNACSŐVEL. Stégkészítés és

felújítás! Telefon: 06-30-9640-485
***

Elveszett nyelvvizsga bizonyítványomat 
visszavásárolnám. Tel.: 06(70)387-2203

APRÓHIRDETÉSEK



26 2011. november

t á j é k o z t a t á s R S D t á m o g a t á s

MEGVALÓSUL AZ RSD ÜDÜLŐTERÜLETI CSATORNÁZÁS! 

Örömmel értesítjük a lakosságot, hogy a Ráckevei-Soroksári Duna-ág mentén, 14 település
üdülőterületén megvalósul a part menti ingatlanok csatornázása, mivel az érintettek több 
mint 2/3-a támogatja a RSD Parti Sáv projektet. 

Ennek következtében 2011. szeptember 2-án megalakult az RSD Víziközmű Társulat!

Az elmúlt 20 év legnagyobb lépése ez környezetünk megóvása érdekében! 

Köszönjük a támogató nyilatkozatokat és a meghatalmazottak lelkes, kitartó szervező
munkáját!

Hamarosan postai úton kézhez kapja minden érintett ingatlantulajdonos az RSD Víziközmű Társulat
Alakuló Taggyűlésének határozatát. 

A KEOP 2009 – 2.2.1. komplex vízvédelmi beruházások – felszíni víztestek elnevezésű pályázati
konstrukció keretén belül az RSD projekt 4 eleme közül a Parti Sáv projekt elsőként nyerte el az Unió
támogatását. A projekt megvalósításához 3,7 milliárd forint támogatás lehívására van lehetőség,
mely a teljes beruházás 70%-át fedezi. Egyedülálló ez a projekt mind a térségben, mind országszerte,
mivel a hagyományos szennyvízfejlesztések pályázati kiírása csak belterületi fejlesztéseket támogat!
Ez az első eset, hogy európai uniós támogatással üdülőterületek csatornázására kerülhet sor!

Szeptember 2-án a Víziközmű Társulat megalakításával elhárult az akadály az elől, hogy a Támo-
gatási Szerződést megkössük az Európai Unióval. Az ünnepélyes aláírásra októberben kerül sor. 

Következő lépésként az RSD Parti Sáv Önkormányzati Társulás kiírja a kivitelezésre vonatkozó
mérnöki, projekt menedzsment és kommunikációs közbeszerzési pályázatokat. A beérkező pályáza-
tok elbírálása után kerülnek kiválasztásra a beruházásban résztvevő vállalkozások. A megvalósítás
pontos időtervéről ezután fogjuk tudni tájékoztatni a lakosságot. 

Örömünkre szolgál, hogy a Ráckevei-Soroksári Duna-ág mentén pihenő üdülőtulajdonosok közül
egyre többen érzik fontosnak természetes környezetük védelmét és a Duna vízminőségének
megóvását! Köszönjük felelősségteljes hozzáállásukat. 

A Víziközmű Társulatot érintő, valamint a beruházás előrehaladásáról szóló friss hírekért 
látogassa rendszeresen a www.rsdpartisav.hu honlapot!

Regisztráljon hírlevélért az info@rsdpartisav.hu mail címen!

Kreisz László
Az RSD Parti Sáv Önkormányzati Társulás Elnöke

Nemzeti Fejlesztési Ügynökség
www.ujszechenyiterv.gov.hu

06 40 638 638

A projekt az Európai Unió támogatásával, a Kohéziós
Alap társfinanszírozásával valósul meg.
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